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noviny obce Lubina

8 marec, sviatok žien                          
Text: A. Aničková, Ing. M. Beňatinský

Keď Tvoja ruka ustatá pohladí všetky vnúčatá, jej dotyk tro-
chu ťažký má v sebe veľa lásky. Je nekonečne láskavá tá Tvoja 
ruka vráskavá, jej dotyk rany lieči len tak, bez dlhých rečí. 
Otvor tašku s mladosťou, dozadu nech plynie čas. Vítame Ťa 
s radosťou, poď sa tešiť medzi nás. Nech Ti úsmev na tvári 
kvitne ako lúčny kvet, ešte dlho užívaj s nami tento krásny 
svet. Keď na stôl položíš čistučký obrus vieme, že vždy máme 
mamičku dobrú. Keď na stôl položíš voňavé koláče, každý sa 
od šťastia do sladka rozplače:Keď na stôl položíš poháre, čašu, 
za nič si nedáme mamičku našu. Vieš ako chutí tvrdá práca, 
vieš ako vonia pot. Mladosť sa kdesi vzadu stráca tak, ako 
sviečky knôt. Dnes Tvoje ruky ťažké od práce už majú právo 
na oddych. Zostaň tu s nami mamička a nikdy od nás neodíď.

Ruže, čo Ti zdobia náruč, iba láskou voňajú, líca majú rozpá-
lené,Tvoje meno volajú.
Každoročne si v počiatku mesiaca marec pripomíname sviatok 
všetkých žien či vekom mladých alebo tých skôr narodených. 
Tento sviatok symbolizoval v minulosti červený kvet, z môjho 
detstva si taktiež pamätám i kvet jari, snežienku. Zo všetkých 
dní, ktoré oslavujú niečo či niekoho je tento sviatok jedným 
z najkrajších. Možno práve preto, že počas mesiaca marec sa 
príroda ako tak zobúdza a prináša nám teplo i nádej. Tak isto 
ako ruky našich mám či žien. Všetko najlepšie k Vášmu sviat-
ku, veľa krásnych chvíľ i životného šťastia!
      

     (pokračovanie na str. 2)
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Vývoj podielových daní na rok 2018
Text: Ing. M. Beňatinský, zdroj MF SR

Nasledujúci rok 2018 bol z pohľadu vývoja podielových 
daní  pre mestá a obce teda samosprávu zhodnotený MF SR 
prostredníctvom jeho podriadených organizácií a na základe 
dosiahnutých výsledkov z roku 2017 zverejnilo tak ako každý 
rok informáciu ako samosprávy svojou činnosťou zveľaďujú 
svoj potenciál. Milí spoluobčania, som rád že môžem 
predstaviť prehľadovú tabuľku obcí okresu Nové Mesto nad 
Váhom v ktorej obec Lubina fi guruje vo veľmi pozitívnych 
číslach. Pre mňa ako starostu obce je toto zhodnotenie 
potvrdením správneho smerovania obce pre jej ďalší rozvoj 
a prosperitu. Podľa nižšie uvedenej prehľadovej tabuľky sme 
v poradí druhou najrozvíjajúcejšou sa samosprávou v našom 
okrese po obci Častkovce z pohľadu vývoja podielových daní 
a prílevu nových trvalo žijúcich občanov.
  Ďalším úspechom našej obce je i hodnotenie spoločnosti 
„Slovenská informačná a marketingová spoločnosť, a.s.“ kde 
vo svojom každoročnom hodnotení samospráv na adresu obce 
Lubina zaznelo nasledovné, citujem: 
„Už tretím rokom sme vykonali podrobnú analýzu územnej 
samosprávy Slovenska. Cieľom hodnotenia bolo opäť 
vyselektovať obce a mestá, ktoré majú predpoklad rozvoja. 
Kvôli vysokých regionálnym rozdielom, ktoré sú pre slovenskú 
samosprávu charakteristické, sme všetky výsledky podrobili 
regionálnemu členeniu Slovenska.
Na základe tejto hodnotiacej analýzy vaša obec patrí medzi 
tie, ktoré pri využití fi nančných prostriedkov dosť investovali 
do rozvoja mesta či obce, čiže metodika vyberala samosprávy 
s dobrou fi nančnou i majetkovou bonitou, teda dobre 
hospodáriace bonitné obce a mestá. Toto pozitívne hodnotenie 
je výsledkom práce nielen starostu, ale i členov zastupiteľstva.
Vykonali sme analýzu 2926 obcí a miest v rámci Slovenska. 
Analyzovali sme obdobie od výsledkov, s akými starostovia a 
primátori nové volebné obdobie začali (prevzali) s výsledkami, 
ktoré dosiahli. Na základe tejto analýzy bola vaša obec pod 
vedením starostu vyhodnotená ako obec, ktorá sa zaradila 
medzi 39,09% obcí a miest, kde sú obyvatelia spokojní s 
prácou starostu. A tieto relevantné údaje a hodnotenia o 
hospodárení poskytujeme aj širokej verejnosti a štátnym 
inštitúciám“  koniec citátu.
Toto hodnotenie našej obce je nie len výsledkom mojej práce, 

no aj práce Obecného zastupiteľstva a pracovníkov Obecného 
úradu i ľudí ochotných pomôcť pri rozvoji Lubiny nezištne, 
s láskou v srdci. Všetkým bez rozdielu Vám preto ďakujem 
za dôveru vloženú mi do rúk pri spravovaní tejto obce, za 
pomoc i podporu ktorú cítim od väčšiny z Vás napĺňajúc ma 
radosťou no zároveň i zodpovednosťou, ktorú pociťujem pri 
každodennej službe pre Vás.

8 marec, sviatok žien
(dokončenie z titulnej strany)
Medzinárodný deň žien (často označovaný skratkou MDŽ) 
pripadajúci každoročne na 8. marec je medzinárodne 
uznávaný sviatok stanovený OSN k výročiu štrajku 40 000 
newyorkských krajčírok v roku 1908.[2] Tieto bojovali za 
zrušenie desaťhodinového pracovného času, proti nízkym 
mzdám a zlým pracovným podmienkam. Demonštrácie žien 
na konci zimy, tradične v nedeľu, sa najskôr odohrávali v USA 
na popud Socialistickej strany USA; veľké zhromaždenie 
za volebné právo žien sa konalo 8. marca 1908 v New 
Yorku. Na prvej medzinárodnej ženskej konferencii Druhej 
internacionály v roku 1910 v Kodani presadila nemecká 
socialistka Clara Zetkinová medzinárodný sviatok, vtedy 
ešte bez určenia pevného dátumu.
Dátum 8. marec sa ustálil až po 1. svetovej vojne, najmä 
pod vplyvom veľkej demonštrácie v Petrohrade v roku 
1917 tesne pred Februárovou revolúciou,[2] ktorá sa 
konala poslednú nedeľu vo februári podľa juliánskeho 
kalendára, čo sa rovná 8. marcu kalendára gregoriánskeho. 
Sviatok sa rýchlo rozšíril, jeho obsah kolísal od politického 

a feministického protestu po apolitickú socialistickú obdobu 
Dňa matiek.
Pred prvou svetovou vojnou vytýčili ženy predovšetkým 
tieto požiadavky:
• volebné právo
• osemhodinový pracovný čas
• zlepšenie špeciálneho zákonodarstva
V Rakúsku, Švajčiarsku, Nemecku sa prvý MDŽ konal už 
v roku 1911. Roku 1913 ho oslavovali aj v cárskom Rusku. 
Po ženských nepokojoch a demonštráciách v Petrohrade bol 
roku 1917 pevne ustanovený 8. marec ako MDŽ.
Od roku 1975 je pripomínaný ako deň medzinárodnej 
solidarity žien za rovnoprávnosť, spravodlivosť, mier 
a rozvoj.
MDŽ na Slovensku
Prvý sviatok MDŽ v ČSR sa konal v roku 1921 a o rok 
neskôr nadobudol už masový charakter. Počas druhej 
svetovej vojny bol MDŽ zrušený, posledný sa konal v roku 
1938. Po roku 1945 bol MDŽ znovu obnovený.

DOBROVOĽNÉ PRÍSPEVKY NA LUBINČAN 2018 
Viera Čameková Bratislava 20,00
Oľga Brzobohatá Bratislava 20,00
Milan Fleischhacker Pezinok 25,00
Jaroslav Pagáč Piešťany 20,00
Oľga Kotúčová Žilina 30,00
Oľga Palcútová Bzince p. J. 15,00
Dušan Harušťák Lubina 13,50
Branislav Golány Lubina 33,00
Milan Golány, Ing. Piešťany 15,00
Ľubomír Dunajčík, Ing. Lubina 20,00
Ľubomír Dunajčík, Ing. Stará Turá 20,00
Miroslav Hornáček Lubina 15,00
Milan Zemanovič Lubina 23,50
Ján Hučko Lubina 13,50
Vlasta Trúsiková Nové Mesto n.V. 13,50
Milanb Škulec Lubina 13,50
Ján Zemanovič Lubina 20,00
Darina Dingová Horné Zelenice 30,00
Milan Petrovič Makov 20,00
Radoslav Mosný Stará Turá 13,50
Anna Vitusová Nové Mesto n. V. 13,50
Ján Hrabovský Lubina 20,00
Oľga Arbecíková Lubina 13,50
Daniela Horňáková Nové Mesto n. V. 13,50
Dušan Slávik Zvolen 20,00
Vlastimila Pevná Nitra 25,00
Miroslav valenčík Stará Turá 10,00
Elena Machajdíková Radošovce 13,00
Zdenka Hejbalová Lubina 10,00
Jarmila Podolanová Lubina 10,00
Danka Kollárová Lubina 10,00
Jana Ostrovská Lubina 10,00
Anna Martáková Lubina 10,00
Jaromír Jarábek Lubina 10,00
Miroslav Vrábel, Ing. Lubina 10,00
Mária Otiepková Lubina 10,00
Peter Hudeček, Ing. Stará Turá 10,00
Ivan Majtás Lubina 10,00
Miroslav Škulec Drietoma 10,00
Miloš Struhárik Bzince p. J. 10,00
Jaroslava Ilušáková Lubina 10,00
Helena Struháriková Lubina 10,00
Elena Siakelová Martin 10,00
Milan Rubaninský Nové Mesto n. V. 10,00
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Podielové dane okres Nové Mesto nad Váhom r. 2018

100 výročie ukončenia 1. Sv. vojny
Text: Ing. Martin Beňatinský

V roku 1918 sa skončil prvý celosvetový konfl ikt, ktorý 
zasiahol veľkú časť sveta i ľudské osudy. Zasiahol národy, 
štáty, rodiny. Neúprosne bez varovania a bezcitne. Zasiahol 
srdcia matiek, otcov, manželiek i tých 
najbezbrannejších – detí z ktorých sa v nejednom 
prípade stali polosiroty či siroty. Zasiahol i našu 
obec v strede ktorej sa nachádza nemý svedok 
s menami tých, ktorí odišli a nevrátili sa. Koľkí 
z nás sa pri ňom pristavia, koľkí si pozrú a 
prečítajú mená mladých chlapcov vytrhnutých z 
rodinného kruhu a koľkí si uvedomia ako veľmi 
museli trpieť ich blízki v čase kedy poštára 
nemal nikto rád.... Bol to prvý najstrašnejší 
konfl ikt novodobých dejín z ktorého sa ľudstvo 
nepoučilo a pokračoval o pár desiatok rokov novým. V tomto 
roku si pripomíname 100 rokov od jeho ukončenia od času, 
kedy si vtedajší súčasníci s nádejou v duši želali len jedno byť 

konečne s blízkymi. Žiť a zveľaďovať krajinu v ktorej žijú, 
ktorú milujú a ktorá im poskytuje chlieb každodenný. Určite 
to neboli ľahké roky, žilo sa zo dňa na deň z ruky do úst no v 

mieri a so starosťami, ktoré prinášal obyčajný 
život, bez zákopov, krvi, mŕtvych kamarátov 
a zápachu pušného prachu. Tú dobu nám 
pripomínajú už len fotografi e, čiernobiele nemé 
fi lmy, občas artefakty v múzeu či knihy ktoré 
čítame. Nevieme si však ani predstaviť čo všetko 
tí ľudia museli prežiť ako zmýšľali, či vôbec 
mali predstavu čo bude zajtra, o mesiac či rok. 
Berieme tieto fakty ako niečo čo sa nás netýka, 
čo bolo a nie je ani nebude. Lenže presne také 
pocity mali i ľudia pred  touto vojnou, ktorá ich 

zasiahla tak prekvapivo a kruto. Zoberme si preto z minulosti 
ponaučenie, vážme si mier i slobodu, jeden druhého lebo práve 
z malých hádok vznikajú veľké konfl ikty.

1 9 1 8
1 0 0
2 0 1 8
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ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V LUBINE
Text: Ing. Martin Beňatinský, starosta obce

Uznesenie č. 1/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine súhlasí s určením poslancov:  
Mgr. Anna Machajdíková a Dušan Sapáček za overovateľov 
zápisnice a Inge Rubaninská za zapisovateľku zápisnice.

Uznesenie č. 2/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine schvaľuje program rokovania 
uvedený v pozvánke.

Uznesenie č. 3/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine volí návrhovú komisiu v 
zložení – poslanci:  Pavol Čamek a Ivan Krúpa

Uznesenie č. 4/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine berie na vedomie Kontrolu 
plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia obecného 
zastupiteľstva.

Uznesenie č. 5/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine
1. prerokovalo
Návrh Zmluvy o uzatvorení budúcej zmluvy o zriadení 
vecného bremena na pozemku parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-
KN č. 8614/11) vo vlastníctve obce Lubina, v k. ú. Lubina, 
zap. na LV č. 1 v rámci prípravy a realizácie stavby „Rodinný 
dom“, v ktorej časť prípojky NN bude vedená pozemkom 
parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11).
2. schvaľuje
Zmluvu o uzavretí budúcej zmluvy o zriadení vecného 
bremena na pozemku parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 
8614/11) medzi obcou Lubina, ako budúcim povinným a 
Mgr. Milanom Slezákom, Družstevná 477/100, 916 01 Stará 
Turá, ako budúcim oprávneným v rámci prípravy a realizácie 
stavby „Rodinný dom, v ktorej časť prípojky NN bude vedená 
pozemkom parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11) za 
nasledovných podmienok:
- rozsah práva vecného bremena bude určený na základe 

geometrického plánu skutočného zamerania trasy prípojky NN,
- budúci oprávnený je povinný najneskôr v termíne do 10 dní 

po nadobudnutí právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia 
na predmetnú stavbu podať u budúceho povinného žiadosť 
o uzavretie zmluvy o vecnom bremene na parcelu reg. E-KN 
č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11),

- oprávnenie budúceho oprávneného na nevyhnutne potrebný 
čas vstupovať na predmetný pozemok za účelom realizácie, 
údržby, opráv rekonštrukcie prípojky NN počas životnosti 
stavby,

- povinnosť budúceho povinného počas životnosti stavby 
strpieť umiestnenie prípojky NN na jeho pozemku, 
nebudovať stavby, trvalé zariadenia, nevykonávať zemné 
práce, nevysádzať trvalé porasty v jeho ochrannom pásme,

- povinnosti budúceho oprávneného dodržiavať také podmienky 
stanovené zmluvou o vecnom bremene, aby nedošlo ku škode 
na parcele reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11),

- vecné bremeno sa zriadi bezodplatne,
- náklady spojené s vyhotovením a s vkladom zmluvy o 

vecnom bremene do katastra nehnuteľností bude znášať 
budúci oprávnený.

Návrh Zmluvy o uzavretí budúcej zmluvy o zriadení vecného 
bremena tvorí prílohu tohto uznesenia.

Uznesenie č. 6/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine
1. prerokovalo
Návrh Zmluvy o uzatvorení budúcej zmluvy o zriadení 
vecného bremena na pozemku parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-
KN č. 8614/11) vo vlastníctve obce Lubina, v k. ú. Lubina, 
zap. na LV č. 1 v rámci prípravy a realizácie stavby „Rodinný 
dom“, v ktorej časť prípojky NN bude vedená pozemkom 
parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11).
2. schvaľuje
Zmluvu o uzavretí budúcej zmluvy o zriadení vecného 
bremena na pozemku parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 
8614/11) medzi obcou Lubina, ako budúcim povinným a 
Marcelom Luščíkom a Máriou Luščíkovou r. Kozáčkovou, 
Hviezdoslavova 1260/6, 915 01 Nové Mesto nad Váhom, 
ako budúcimi oprávnenými v rámci prípravy a realizácie 
stavby „Rodinný dom, v ktorej časť prípojky NN bude vedená 
pozemkom parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11) za 
nasledovných podmienok:
- rozsah práva vecného bremena bude určený na základe 

geometrického plánu skutočného zamerania trasy prípojky NN,
- budúci oprávnený je povinný najneskôr v termíne do 10 dní 

po nadobudnutí právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia 
na predmetnú stavbu podať u budúceho povinného žiadosť 
o uzavretie zmluvy o vecnom bremene na parcelu reg. E-KN 
č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11),

- oprávnenie budúceho oprávneného na nevyhnutne potrebný čas 
vstupovať na predmetný pozemok za účelom realizácie, údržby, 
opráv rekonštrukcie prípojky NN počas životnosti stavby,

- povinnosť budúceho povinného počas životnosti stavby 
strpieť umiestnenie prípojky NN na jeho pozemku, 
nebudovať stavby, trvalé zariadenia, nevykonávať zemné 
práce, nevysádzať trvalé porasty v jeho ochrannom pásme,

- povinnosti budúceho oprávneného dodržiavať také podmienky 
stanovené zmluvou o vecnom bremene, aby nedošlo ku škode 
na parcele reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11),

- vecné bremeno sa zriadi bezodplatne,
- náklady spojené s vyhotovením a s vkladom zmluvy o 

vecnom bremene do katastra nehnuteľností bude znášať 
budúci oprávnený. Návrh Zmluvy o uzavretí budúcej zmluvy 
o zriadení vecného bremena tvorí prílohu tohto uznesenia.

Uznesenie č. 7/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine
1. prerokovalo
Návrh Zmluvy o uzatvorení budúcej zmluvy o zriadení 
vecného bremena na pozemku parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-
KN č. 8614/11) vo vlastníctve obce Lubina, v k. ú. Lubina, 
zap. na LV č. 1 v rámci prípravy a realizácie stavby „Rodinný 
dom“, v ktorej časť prípojky NN bude vedená pozemkom 
parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11).
2. schvaľuje
Zmluvu o uzavretí budúcej zmluvy o zriadení vecného 
bremena na pozemku parc. reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 
8614/11) medzi obcou Lubina, ako budúcim povinným a 
Petrom Ušiakom, Hurbanova 154/64, 916 01 Stará Turá a 
Janou Ušiakovou r. Luščíkovou, Hviezdoslavova 1909/15, 
915 01 Nové Mesto nad Váhom, ako budúcimi oprávnenými 
v rámci prípravy a realizácie stavby „Rodinný dom, v ktorej 
časť prípojky NN bude vedená pozemkom parc. reg. E-KN č. 
5585/1 (C-KN č. 8614/11) za nasledovných podmienok:
- rozsah práva vecného bremena bude určený na základe 

geometrického plánu skutočného zamerania trasy prípojky NN,
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- budúci oprávnený je povinný najneskôr v termíne do 10 dní 
po nadobudnutí právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia 
na predmetnú stavbu podať u budúceho povinného žiadosť 
o uzavretie zmluvy o vecnom bremene na parcelu reg. E-KN 
č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11),

- oprávnenie budúceho oprávneného na nevyhnutne potrebný 
čas vstupovať na predmetný pozemok za účelom realizácie, 
údržby, opráv rekonštrukcie prípojky NN počas životnosti 
stavby,

- povinnosť budúceho povinného počas životnosti stavby 
strpieť umiestnenie prípojky NN na jeho pozemku, 
nebudovať stavby, trvalé zariadenia, nevykonávať zemné 
práce, nevysádzať trvalé porasty v jeho ochrannom pásme,

- povinnosti budúceho oprávneného dodržiavať také podmienky 
stanovené zmluvou o vecnom bremene, aby nedošlo ku škode 
na parcele reg. E-KN č. 5585/1 (C-KN č. 8614/11),

- vecné bremeno sa zriadi bezodplatne,
- náklady spojené s vyhotovením a s vkladom zmluvy o 

vecnom bremene do katastra nehnuteľností bude znášať 
budúci oprávnený. Návrh Zmluvy o uzavretí budúcej zmluvy 
o zriadení vecného bremena tvorí prílohu tohto uznesenia

Uznesenie č. 8/2017 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine 
1. prerokovalo
nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve obce Lubina 
podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov. 
2. schvaľuje 
v zmysle §9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o 
majetku obcí v znení neskorších predpisov zámer zámeny 
nehnuteľností a to:
● novovytvorený pozemok vo vlastníctve obce – parcela 

reg. E-KN č. 5260/17 – orná pôda o výmere 126 m2, ktorý 
bol odčlenený Geometrickým plánom č. 720-236/2016 
vyhotoviteľom: Ing. Richard Bunčiak, Geodetická 
kancelária, Športová 675/1, Stará Turá, úradne overeným 
dňa 17.1.20167 Okresným úradom Nové Mesto nad Váhom, 
katastrálny odbor pod číslom 978/2016 za novovytvorený 
pozemok vo vlastníctve Gabriely Gergelyovej, Štúrova 
580/53, 916 01 Stará Turá – parcela reg. C-KN č. 
5542/4 – záhrady o výmere 145 m2, ktorý bol odčlenený 
Geometrickým plánom č. 720-236/2016 vyhotoviteľom: Ing. 
Richard Bunčiak, Geodetická kancelária, Športová 675/1, 
Stará Turá, úradne overeným dňa 17.1.20167 Okresným 
úradom Nové Mesto nad Váhom, katastrálny odbor pod 
číslom 978/2016 ako prípad hodný osobitného zreteľa, ktorý 
je daný tým, že zámenou pozemkov dôjde k zjednodušeniu 
hraníc pozemkov a obec Lubina získa bezodplatne do 
vlastníctva zamieňaný pozemok väčšej výmery.

3. ukladá
- zabezpečiť postup stanovený zákonom č. 138/1991 Zb. o 
majetku obcí v z. n. p. Z: prednostka OcÚ 

Uznesenie č. 9/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine 
1. prerokovalo 
Komplexnú odpoveď starostu obce na Petíciu týkajúcu sa 
Rekonštrukcie cesty Podkozince – Záhradská spracovanú 
na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva v Lubine č. 
87/2017 z 14.12.2017.
2. berie na vedomie
Komplexnú odpoveď starostu obce na Petíciu týkajúcu sa 
Rekonštrukcie cesty Podkozince – Záhradská spracovanú 
na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva v Lubine č. 
87/2017 z 14.12.2017.

Uznesenie č. 10/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine schvaľuje zmenu rozpočtu 
Obce Lubina vykonanú rozpočtovým opatrením č. 1/2018 
podľa § 14 ods. 2 písm. b) zákona č. 583/2004 Z. z., povolené 
prekročenie a viazanie príjmov a ods. c) povolené prekročenie 
a viazanie výdavkov nasledovne:
Príjmy:

Ekonomická 
klasifi kácia

Slovné 
označenie

Suma rozpočtovaných 
príjmov

Suma navýšených/ 
znížených príjmov

111003 výnos 
dane pouk. 
Uz.samospr.

375 000                 1 200

513 002 úvery 
dlhodobé

0 55 000

Spolu 56 200
                                                                                                                                                     
Výdavky:
Program Funkčná 

klasifi kácia
Ekonomická 
klasifi kácia

Slovné 
označenie

Suma 
rozpočtovaných 
výdavkov

Suma 
navýšených 
výdavkov

4.1.6 03.2.1 633 007 špeciálny 
materiál - 
rovnošaty 
DHZO Miškech 
Dedinka

0 1 200

1.5.7 06.2.0 717 002 rekonštrukcia 
a modernizácia 
Roh 

0 50 000

1.5.7 06.2.0 714 001 nákup 
prevádzkového 
vozidla Roh 

0 5 000

Spolu 56 200

Uznesenie č. 11/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine po prerokovaní schvaľuje 
Sadzobník poplatkov za služby poskytované obcou Lubina s 
účinnosťou od 1.2.2018, s doplnením poplatkov, ktoré súvisia 
s vypracovaním požadovaných informácií podľa zákona č. 
211/2000 Z.z.
Sadzobník tvorí neoddeliteľnú prílohu tohto uznesenia.

Uznesenie č. 12/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine 
1. prerokovalo
návrh na schválenie výšky odmeny hlavnej kontrolórke obce 
Lubina za rok 2017.
2. schvaľuje
odmenu Ing. Jarmile Podolanovej – hlavnej kontrolórke obce 
Lubina v zmysle § 18c ods. 5 zákona SNR č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení za kvalitné vykonávanie pracovných 
činností v roku 2017 vo výške 20 % z mesačného platu 
hlavnej kontrolórky za obdobie 12 kalendárnych mesiacov, t. 
j. január – december 2017, ktorá bude vyplatená v najbližšom 
výplatnom termíne vo výške 674,40 Eur.

Uznesenie č. 13/2018 z 25.1.2018
Obecné zastupiteľstvo v Lubine berie na vedomie  kontrolnú 
činnosť HK a výsledky ukončenej kontroly, vypracovanie 
Návrhu správy a Správy č. 5/2017.
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Motel Roh
Text: Ing. Martin Beňatinský

Koniec minulého roka bol pre mnohých z nás hektický, nieko-
mu bol sklamaním niekomu potešením. Ale tak to už býva a 
myslím, že je to správne ak sa v spoločnosti aspoň pri niečom 
rozprúdi živá diskusia o aktuálnom dianí. Dôvodom na roz-
prúdenie tejto diskusie bola bezpochyby kúpa nehnuteľnosti 
do majetku obce motelu pod vrchom Roh. Prirovnal by som to 
k časom, kedy táto budova prešla do súkromného vlastníctva 
a nie do vlastníctva obce. Odvtedy v lubinskom potoku pre-
tieklo veľa vody a osobne som prišiel k poznaniu, že táto téma 
ľudí dokáže ešte stále podnietiť v rozmýšľaní. Niežeby som 
mal potrebu reagovať na fantazijné výplody malého chlapca 
s nedostatočným vzdelaním, vystupovaním a pomerne nízkou 
inteligenciou zo známej už neexistujúcej zábavnej relácie, no 
tak ako Vám odpove-
dám na Vaše otázky pri 
osobnom stretnutí po-
kúsim sa osvetliť ďalšie 
smerovanie stavby, kto-
rú mimochodom vlast-
noručne stavali práve 
občania našej obce a 
ktorá je pre väčšinu z 
nás kultovou stavbou. V 
prvom rade prišlo k sce-
leniu skoro všetkých po-
zemkov a stavieb v loka-
lite Roh čo predstavuje v 
bezprostrednej blízkosti 
amfi teátru, mohyly i mo-
telu cca 62,6 ha súvislej 
nehnuteľnosti, ktorej je-
diným majiteľom je obec Lubina. Nedá mi nepoložiť otázku, 
ktorá samospráva má vo vlastníctve takýto mohutný majetok 
v celistvosti použiteľný pre nepreberné množstvo aktivít? Ale 
začnem od začiatku. Motel Roh i s prislúchajúcimi pozemka-
mi bol k odpredaju za cenu 300 000,-Eur. Po dlhšom rokovaní 
s bývalými majiteľmi sme dospeli k cene 245 000,-Eur teda o 
55 000,-Eur menej ako bola pôvodná suma. Túto čiastku mô-
žeme preto investovať aspoň do čiastočnej revitalizácie budo-
vy, keďže doteraz bola iba v prenájme a teda bez investícií, 
či základných hygienických štandardov v kuchyni, skladoch 
či iných priestoroch budovy. Pod pojmom revitalizácia ide o 
nasledovné investície: vyčistenie, vymaľovanie, vypratanie, 

sfunkčnenie a obnova hlavnej jedálne, kuchyne keďže sme 
ju našli v žalostnom stave, skladových priestorov, dolnej vi-
nárne, kotolne – zefektívnenie jej prevádzky inštaláciou novej 
podpornej technológie ohrevu teplej vody. Samozrejme, že v 
budúcnosti bude potrebné investovať i do ďalšej časti budovy 
no to sa už bude diať za jeho prevádzky ktorá by v budúc-
nosti mohla zamestnať  prednostne občanov našej obce. Tak 
ako kedysi. Za týmto účelom bude vytvorený obecný podnik 
so zodpovedajúcou štruktúrou i vybavením. Celý areál by 
mal tak slúžiť ako verejno – prospešný priestor slúžiaci v pr-
vom rade občanom Lubiny, či už ako miesto spoločenských 
akcií, alebo ako miesto stretávania sa mladých rodín s pat-
ričným vyžitím a oddychom, alebo stretnutia našich starších 

občanov na miestach kde 
trávili svoj aktívny spolo-
čenský i pracovný život. 
Samozrejme nesmiem 
opomenúť i ubytovaciu 
časť, ktorá bude k dispo-
zícii pre záujemcov z rôz-
nych vekových i spolo-
čenských vrstiev pre prí-
ležitostné či dlhodobejšie 
ubytovanie. Príležitosti 
pre využitie tak krásneho 
prostredia je viac než dosť 
a pevne verím, že i ekono-
mická stránka prevádzky 
bude pre obec prínosom 
a nie malým. Chce to len 
trocha nadšenia, dôvery, 

chuti zveľadiť majetok predchádzajúcich generácií a hlavne 
to si dovolím zdôrazniť nepozerať sa iba pod nohy no skúsiť 
vidieť trocha ďalej než len na špičku nosa a zhodnotiť  akú 
metódu kto používa pre sebarealizáciu, či vie prezentovať 
svoje postoje kultivovane bez nezmyslov či  má vôbec právo 
hovoriť o morálke, poctivých úmysloch, pravdovravnosti  ak 
sám tomuto štátu teda nám všetkým dlhuje nemalé fi nančné 
prostriedky. Toto všetko je dôležité vedieť správne vyhodnotiť 
a položiť na misku váh rozhodovania sa k zaujatí stanoviska 
k akejkoľvek  situácii či problému aby sme si vedeli povedať 
kde je ľavá a kde pravá strana.

Pripomíname si vznik spoločného štátu
Text: Ing. Martin Beňatinský

Na ruinách starej Európy krvácajúcej po svetovej vojne a 
za výraznej angažovanosti obetavých vlastencov, ktorých 
predstavovali Milan Rastislav Štefánik a Tomáš Garyk Masaryk 
vznikol nový mladý štát prvá Česko – Slovenská republika. 
Vznikol z dvoch národov rozumejúcich si nielen jazykom, 
žijúcich vedľa seba od nepamäti, spojených spoločnou 
hranicou takzvaným pomedzím a nezriedka i rodinnými, 
priateľskými  i susedskými vzťahmi. Národmi túžiacimi po 
svojom štáte v ktorom si budú pomáhať, spoločne hospodáriť 
prosto žiť. Pre našu obec bol vznik spoločného štátu Čechov a 
Slovákov významnejší i tým, že priamo žijeme na  pomedzí a 
že sa náš každodenný život je spojený s touto hranicou i keď 
teraz opätovne rozdelenou. A práve na tejto hranici v našom 
katastri na najvyššom bode Bielych Karpát Veľkej Javorine sa 
viac ako pred 170 – timi rokmi založila tradícia stretávania 

sa ľudí žijúcich na Slovensko – moravskom pomedzí, ktorú 
dnes poznáme ako „Stretnutie Bratov Čechov a Slovákov na 
Veľkej Javorine.“ Je to jedinečný jav nielen v Európe no i vo 
svete. Veď ktoré dva národy spoločne prežili to čo tie naše bez 
toho aby sa proti sebe postavili so zbraňou v ruke. Ktoré dva 
národy sa môžu pýšiť tým, že napriek rozdeleniu spoločného 
štátu stále k sebe cítime rodinné puto a ktoré sa môžu spoločne 
rozprávať každý svojim jazykom a rozumieť si? V tomto roku 
si okrem iných pamätných výročí pripomíname i storočnicu 
vzniku spoločného štátu, pre niekoho zatracovaného pre 
niekoho spoločného dodnes v spoločnom európskom dome. 
Pre obe skupiny však verím hodnotného práve pre jeho históriu 
i odkaz, ktorý je naveky vytesaný do kameňa na vrchole Veľkej 
Javoriny „ Tu bratia vždy sa stretať budú“
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Významné výročia v r. 2018 a naša Lubina
Text: Oľga Hrabovská

Rok 2018 je rokom jubilejným. Pripomenieme si v ňom:
100 rokov od skončenia 1. svetovej vojny, 
100 rokov vzniku Československej republiky, 
170 rokov od Hurbanovského národného povstania, vypálenia 
Lubiny a smrti Karola Holubyho.
Všetky tieto udalosti ovplyvnili i našu obec a občanov.
     
Neznámi ľuďom – známi Bohu...

Prvá svetová vojna 1914-1918 
Začiatkom 20. storočia bola politická situácia v Európe 
medzi hlavnými politickými mocnosťami živená vzájomnou 
nenávisťou. Rakúsko  sa nevedelo zmieriť s tým, že si Srbsko 
robí nárok na prístup k moru, Francúzi nevedeli odpustiť 
Nemcom porážku pri Sedane v r. 1870 a s tým spojené 
okupačné problémy, Nemci závideli Britom kolónie, Britov 
dráždila nemecká rozpínavosť, Rusi zazlievali Nemcom, že 
podporujú ich nepriateľov Turkov...
V  Sarajeve 28. júna. 1914 zastrelili následníka rakúsko-
uhorského trónu Františka  Ferdinanda d´Este a jeho ženu 
vojvodkyňu Sofi u. O mesiac neskôr -- 28. júla. 1914   
Rakúsko-Uhorsko vypovedalo vojnu Srbsku a  1. augusta 
čítali mobilizačnú výzvu  cisára Františka Jozefa I.  i u 
nás.  Lubina mala vtedy takmer 3500 obyvateľov, väčšinou 
roľníkov a hauzirantov. 
A tak od rodinného stola odchádzali otcovia, manželia, synovia 
a bratia v ústrety smrti... Najprv len do 32-ho roka života, 
potom vyššie, až brali i 59-ročných chlapov.  Odchádzali mladí 
muži od pluhov, nestačili zasiať a zabezpečiť svoje rodiny na 
zimu.    Z dediny, kopaníc odprevádzali plačúce matky, ženy, 
svojich najbližších. Ani nevedeli, do čoho idú, lebo velitelia 
sľubovali: „Utlčieme  Srbov čapicami a kým opadne lístie  zo 
stromov, prídete domov!“
Lenže „blesková vojna“ nevyšla !  V polovici septembra 1914, 
kým lístie nestačilo ešte opadať, vojaci sa začali zakopávať. 
Nasledujúce štyri roky niesla vojna názov „zákopová“  a 
frontová línia sa len málo menila. Na vojakov číhala smrť v 
storakej podobe. Tá od guľky nebola najstrašnejšia. Vojaci 
trpeli zimou, horúčavami, lejakmi, chorobami, v zákopoch sa 
brodili blatom, vodou a špinou.  Nik si nevedel predstaviť, akú 
podobu ešte nadobudne a že to bude hrôza, akú dejiny ešte 
nepoznali... 
Život v  Rakúsko-Uhorsku bol ochromený. Priemyselná 
výroba na Slovensku začala pociťovať nedostatok surovín, 
pracovných síl, šetrilo sa kovmi, neskoršie začali „rekvírovať“ 
medené kotle, mosadzné mažiare, kostolné zvony... Bol 
nedostatok kože, bavlny, gumy, ľanu, konopí...  Náhradou 
pri výrobe textilu bola celulóza a žihľava, miesto  z kože 
a gumy sa  podrážky robili z dreva. Najviac trpeli ľudia na 
dedine.   Bez gazdu zostalo pole neobrobené, rapídne klesla 
úroda obilnín a okopanín. Poľnohospodárstvo bolo v slabých 
ženských rukách, na niektorých dedinách vypomáhali zajatci. 
Ženy písali mužom o svojej biede a trápení a prosili ich, aby 
prišli aspoň na dovolenku. 
Všetka ťarcha  starostlivosti o domácnosť a hospodárstvo 
zostala na ženách, deťoch a starcoch.... . Keď prišli niektorí 
na urláb, žena už mala druhého... Aj také boli osudy mnohých 
rodín. Muž na vojne, žena s deťmi doma a na hospodárstve 
bolo treba poorať, zasiať, požať, drevo na zimu prichystať a 
na to mnohým ženám, ktoré nemali v rodine chlapskú pomoc 
— sily nestačili. Tak sa stávalo, že miesto pri stole i v posteli 
zabral iný muž. Kto sa odváži takéto  omyly odsúdiť ? Vojna 
zasiahla mnohým rodinám veľmi bolestne do života.

Útechu hľadali v chráme -- v modlitbách. Mladý kňaz Gustáv 
Zoch (1884-1924) vedel vo svojich kázňach dodať sily a nádeje 
na prežitie. Navštevoval opustené domácnosti v dedine i na 
kopaniciach. Na front musel odísť i mladý správca školy 
Adam Špitka (1887-1973). Na jeho miesto prišiel Adalbert 
Gergely, „maďarón“, necitliví k našim ľuďom i deťom.
Vtedy pochopenie a pohladenie našli u mladej učiteľky Oľgy 
Koričanskej. Keď malá Anička plakala, že tatíčko sú na 
fronte kdesi až v ruskej zemi a mamička ani nevedia, kde to je 
– doniesla pani učiteľka mapu -- ukázala deťom „veľkú ruskú 
zem“ a potešila ich, že sú to naši slovanskí bratia a iste im 
neublížia.  Deti s novou správou utekali domov, aby potešili 
svoje mamy. Keď sa to úrady dozvedeli, zakázali pani učiteľke 
vyučovať, nedostávala plat a musela sa denne hlásiť úradom 
na Starej Turej.
Podobný osud stihol i jej snúbenca,  nášho rodáka, vtedy  
kaplána Juraja Struhárika (1893 – 1969). Ako katechéta 
chodil vyučovať náboženstvo do štátnej ľudovej školy v 
Hrušovom, kde na rozkaz učiteľky školské deti ho vždy 
maďarsky zdravili, no prikázal im, aby ho pozdravovali  v 
rodnej materinskej reči slovenskej. Samozrejme, že toto 
učiteľka a jej kolega učiteľ, vyslaný do Lubiny vyučovať počas 
vojny, považovali za vlastizradu a udali kaplána príslušným 
úradom. A tak bol  do konca vojny  internovaný a každý deň sa 
musel osobne hlásiť na žandárskej stanici v Starej Turej.
Podobne i pán  farár Gustáv Zoch bol od počiatku vojny 
maďarskými úradmi stíhaný, jeho byt viackrát prehľadávali a 
do konca vojny ako podozrivého pansláva a nespoľahlivého 
uhorského občana ho tajná polícia nespustila z očí. Musel 
súhlasiť z odobratím zvonov a cínových píšťal z organa. Spolu 
s cirkevníkmi ťažko niesol túto stratu. A tu sa ukázala naša  
lubinská spolupatričnosť. Už  vr. 1917 sa začali zbierky na 
nové zvony i opravu chrámovej strechy. Až za srdce chytá 
rozhovor pána farára s chudobnou vdovou, keď priniesla pár 
korún: „Snáď ste si vypožičali? Kde ste vy, vo vašej biede 
a telesnej slabosti dali dohromady tieto peniaze“? Nato vdova 
odpovie: „Pán farár, s Božou pomocou podsypala som sliepku, 
vychovala kuriatka a predala. Som šťastná, že môžem i ja 
prispieť“. Inokedy prišlo malé dievčatko, stískalo v ruke pár 
drobných: „Toto som zgazdovala na zvony, prijmite vďačne“. 
Raz platil bohatší sedliak a pýtal sa: „Koľko mi príde zaplatiť, 
pán farár“? Keď dostal odpoveď povedal: „To je málo na 
mňa, dám viac“! 
Vojaci, ktorí narukovali do  vojny z našej obce, zúčastnili sa 
bojov na viacerých frontoch – na východe  v  Poľsku, v Haliči 
proti Rusom, ďalej v Taliansku, v Rumunsku, v Belgicku, vo 
Francúzsku. Ich podrobné osudy, fotografi e, listy (z ruského 
zajatia i na brezovej kôre) starostlivo uchovávame v našom 
múzeu. 
Osudy mnohých sme opísali v knihe Lubina vo vojnových 
príbehoch.  Mnohé sú príbehom statočnosti otca v 1. sv. vojne 
a syna v 2. sv. vojne, iné sú tragédiou celej rodiny. Len málo 
ich končí rodinným šťastím.
Od marca 1915 Rusi zahájili útoky proti obranným líniám 
rakúsko-uhorskej armády. Posledný ruský pokus o prerazenie 
rakúsko-uhorských hraníc bol zastavený na Veľkú noc.  Zimné 
bojové akcie v Karpatoch si vyžiadali 700 tisíc mŕtvych a 
ranených. 
V máji 1915 rakúsko-uhorská armáda prelomila ruský front v 
oblasti Gorlice-Tarnów. Ruská armáda sa pokúsila o protiútok, 
ale neúspešne. V auguste 1915 bol dobytý  Brest Litovský, 
ruské vojská opustili pevnosť. Ustupujúci Rusi sa vzdali temer 
celého územia ruského Poľska.
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V máji 1915 vyhlásilo Taliansko vojnu proti Nemecku 
a Rakúsko-Uhorsku. Vytvoril sa front, ktorý siahal od 
švajčiarskych hraníc cez horské masívy Álp, pozdĺž rieky Soče 
až k Terstu. A tak slovenskí vojaci sa dostávali  vo väčšom počte 
aj na rakúsko-taliansky front v Alpách a ku rieke Soči, ktorá 
kopíruje hranicu medzi Talianskom a Slovinskom. Pramení v 
Julských  Alpách a v Terstskom zálive vteká do Jadranského 
mora. Vojna  v tejto oblasti bola strašná, krutá, ničivá! Veď 
na úzkom úseku frontu bolo v r. 1915–16  jedenásť ťažkých 
bojov, pri ktorých dochádzalo často k osobným stretnutiam — 
na bodáky. Rieka a horské masívy sťažovali postup i obranu. 
Aj keď Taliani mali prevahu, dokázali im rakúsko-uhorské 
jednotky vzdorovať.  Vo vysokohorskom teréne Álp a 
Dolomitov boli boje nad ľudské sily. Presuny ťažkých zbraní a 
zásob do hôr,  krutá zima, lavíny snehu i kameňa spôsobili, že 
temer dve tretiny vojakov nezomreli od guľky nepriateľa, ale 
zomreli vyčerpaním, zamrzli, alebo skončili pod lavínami...
Niekoľko rokov som chodila so Spoločnosťou M.R. Štefánika 
po stopách 1. sv. vojny. Bola som na cintorínoch v Poľsku,  
Slovinsku, Taliansku, videla som francúzsky Verdun, najväčší 
cintorín 1. sv. vojny, padlo tam asi milión vojakov... Ale môj 
najsilnejší zážitok, ktorý mi nevymizne z pamäti nikdy, mám 
zo Slovinského Kobaridu. Každý kúsok zeme je tu skropený 
krvou. Je tam  múzeum, fotografi e vojakov s odtrhnutými 
časťami tela, s polovicou tváre... To sú bolestné výkričníky 
strašnej vojny, ktorá pripravila o život milióny ľudí. 
V r. 1916 sa v Paríži utvorila Národná rada československá 
ako vrcholný orgán všetkých skupín zahraničného odboja. 
Do konca vojny ju viedli Tomaš Garrigue-Masaryk, Milan 
Rastislav Štefánik a Eduard Beneš s koncepciou utvorenia 
spoločného štátu Čechov a Slovákov. M. R.. Štefánik začína 
formovať zo zajatých Slovákov a Čechov v Rusku dobrovoľné 
vojenské zbory – légie.
21. novembra 1916 zomrel 86-ročný cisár František Jozef I. a 
nastúpil posledný habsburský panovník – prasynovec cisára – 
Karol I. 
Rok 1917  bol ovplyvnený revolúciou v Rusku Časť  nášho 
vojska bola odvelená na taliansky front a veľká časť vojakov  
sa dostala do ruského zajatia. Vojna sa rozrástla do nevídaných 

rozmerov. Krvou mladých mužov sa sýtili i bojištia v Poľsku, 
Rusku, Srbsku, Taliansku, Francúzsku... 
V decembri 1917  M. R. Štefánik dostal súhlas od francúzskej 
vlády a mohol organizovať česko-slovenskú armádu vo 
Francúzsku, v r. 1918  v Taliansku
V r.1917–18 sa odohrali tri bitky medzi Rakúšanmi a Talianmi 
na rieke Piave v severnom Taliansku. V boji padlo a utopilo 
sa niekoľko tisíc vojakov rakúsko-uhorskej armády Väčšina 
padlých z boja na rieke Piave odpočíva na veľkom vojenskom 
cintoríne v Citadelle asi 60 km od tejto rieky.  Neznámi pre 
nás, známi Bohu aj takéto slová som čítala na pamätníku 
Ponti di Piava, ktorý  je spomienkou  na 10543  vojakov. Len  
5400 je známych, ďalšia polovica nemá mená.   
LEGIONÁRI - vojenská formácia, ktorá vznikla v prvej 
svetovej vojne. Tvorili ju prebehlíci z rakúsko-uhorskej armády 
na oboch stranách frontu, ale aj  dobrovoľníci, naši krajania v 
Amerike, Francúzsku... 29. júna 1918 francúzska vláda uznala 
Česko-slovenskú národnú radu za československú vládu a jej 
légie za spojenecké vojsko. Neskoršie tak urobilo  Anglicko i 
Taliansko.
21. septembra 1918 sa českí a slovenskí legionári vyznamenali 
v boji pri Doss Alto po boku talianskej kráľovskej armády.     
Máme k dispozícii údaj o našom rodákovi Štefanovi 
Valenčíkovi z lubinských kopaníc. Bojoval ako  strelec 10. 
roty 21. pluku francúzskej légie. Bol ranený v boji pri Terron 
ď Aisne 29. 10. 1918 a zomrel v ten istý deň v nemocnici č. 
9/5 v Auve Marne. (Mená ostatných legionárov z Lubiny sú 
uvedené v knihe Lubina vo vojnových príbehoch.)

V r. 1918 české a slovenské légie v Rusku bojovali spolu 
s boľševickymi  jednotkami proti nemeckej armáde pri 
ukrajinskom Bachmači. Nepodľahli boľševickej propagande. 
Až keď im Rusi prikázali odovzdať zbrane,  rozhodli sa 
prebiť si cestu do Vladivostoku. Bola to cesta plná útrap a 
nebezpečenstva na transsibírskej magistrále. Domovom sa 
im stali vlaky a nádražia, krutá  sibírska zima, choroby  a 
nekonečné čakanie znásobovali pocit opustenosti. Nádej im 
svitla s príchodom generála Štefánika, ktorý organizoval  v 
Rusku odchod legionárov. Vypravili 56 transportov — asi 60 
tis. vojakov-legionárov. Z Vladivostoku sa vracali po trase 
Indický oceán, Suezský kanál a Stredozemné more  do  Terstu, 
odtiaľ po železnici. Druhá trasa viedla cez Tichý oceán, Havaj 
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Požiar v našej obci
Text: J. Jarábek

Týždeň pred Vianocami, presnejšie 17. decembra, sa nám 
prihodilo veľké nešťastie. V našom dome vypukol požiar. 
Zázrakom bolo, že sa nikomu nič nestalo a všetci sme 
vyviazli bez zranení. Zázraky však pokračovali aj naďalej 
v rôznych formách, a za tie sa chceme v mene našej celej 
rodiny Jarábkovcov poďakovať. Ďakujeme profesionálnym aj 
dobrovoľným hasičom a všetkým ľuďom, čo hneď prišli na 
pomoc. Ďakujeme našej rodine, a zvlášť Slávkovi a Alenke 
Szarkócyovým, ktorí poskytli svoj domov pre náš pocit 
bezpečia. Veľké ďakujem by sme chceli venovať aj naším 
susedom, kolegom, priateľom a všetkým, ktorí nám ochotne 
pomáhali s bežnými vecami, no pre nás boli v tejto situácií veľmi 

komplikované. Ďakujeme aj všetkým, ktorí prišli na pomoc so 
stavebnými činnosťami. V neposlednom rade ďakujeme obci 
Lubina a jej starostovi, ktorý ochotne zabezpečil kontajneri na 
odvoz odpadu a sutín, a tiež za celkovú podporu. Ďakujeme 
pani farárke za jej bohoslužbu, podporu a ďakujeme všetkým 
známym i neznámym darcom, ktorí poskytli materiálnu aj 
fi nančnú pomoc. Tento požiar bol pre nás veľkou ranou ale aj 
poučením. Ukázal nám, koľkým úžasným ľudom na nás záleží 
a my Vám zato ešte raz ďakujeme a nezabúdame.
Ráno po prebudení buďte vďační, že ste zdraví, že môžete 
chodiť, že vidíte, že dýchate. A.S.

Rodina Jarábková

ZO ŽIVOTA ŠKOLY...
Text: Mgr. Erika Vrzalová

Milí čitatelia, v prvých riadkoch vám chcem želať v novom 
roku veľa krásnych a zaujímavých chvíľ, plných príjemných 
a neopakovateľných zážitkov, veľa zdravia, energie a 
pozitívneho myslenia.
Január je začiatkom kalendárneho roka, však u nás v škole aj 
vyvrcholením prvého školského polroka. Čas na zhodnotenie 
študijných výsledkov našich žiakov. V tomto polroku školu 
navštevovalo 71 žiakov, z toho 40 chlapcov a 31 dievčat. 
Celkovo mali v priemere zameškaných 32,26 hodiny. 29 
žiakov dosiahlo veľmi dobré výsledky hodnotenia, to znamená, 
že prospeli s vyznamenaním, 9 žiakov prospelo veľmi 
dobre a 29 žiakov prospelo. Ale sú aj takí, ktorí neprospeli, 
konkrétne dvaja žiaci. Z dôvodu nedostatočných podkladov 

na hodnotenie na základe veľkého počtu vymeškaných hodín 
budú dvaja žiaci hodnotení v náhradnom termíne formou 
komisionálnych skúšok. Výpisy klasifi kácie si žiaci odniesli 
v stredu 31.1.2018 a keďže je polrok, oddych formou jedného 
dňa v rámci polročných prázdnin (2.2.) prišiel každému vhod.
 V rámci súťaží sme sa zapojili do riešenia dejepisnej olympiády. 
11.1. sa uskutočnilo školské kolo a 6 žiakov postúpilo do 
obvodného kola, ktoré sa bude konať 15.2. v Novom Meste 
nad Váhom. V stredu 17.1. v škole prebiehalo školské kolo 
súťaže v prednese poézie a prózy žiakov prvého stupňa. V 
obvodnom kole nás budú reprezentovať víťazi školského kola: 
B. Vyskočová (4.A) – v kategórii próza a D.R. Srnec (4.A) – v 
kategórii poézia. Vo Bzinciach pod Javorinou sa 18.1. konalo 

do Ameriky, cez Atlantik do Európy. Počas sibírskej misie 
bola vyhlásená 28. októbra 1918 ČSR a generál Štefánik sa 
stal ministrom vojny, ale zo Sibiri odišiel až v januári 1919, 
keď zariadil, čo bolo potrebné a možné na transport légií do 
slobodnej vlasti.
Vojna skončila 11. novembra 1918. Vyžiadala si viac ako 

10 miliónov mŕtvych a 7 miliónov zomrelo na následky 
vojnových útrap.
Do našej obce sa nevrátilo 87 chlapov. Mená Lubinanov, 
ktorí zahynuli na rôznych bojiskách znepriatelenej Európy, 
sú zvečnené v žule – na pamätníku v centre dediny.                                               

Jedni zveľaďujú iní kradnú....
Text: Ing. Martin Beňatinský

Keď sme začali opravovať kupolu amfi teátra ani sme netušili, 
že naša radosť bude o pár dní iba spomienkou na ukončenie 
prácneho úsilia o rekonštrukciu dreveného obkladu prírodného 
amfi teátra. Ako môžete vidieť na fotografi ách, sú medzi nami i 
takí ktorí si prácu dobrovoľníkov a nadšencov vôbec nevážia. 
Z dreveného obkladu nám zmizlo viac ako 30 m2 obkladu, 

ktorý chlapi nainštalovali v dobrej viere a s radosťou ako sa 
rekonštrukcia tohto miesta pohla dopredu. Bohužiaľ ešte stále 
je v niektorých ľuďoch zakorenené to známe „z cudzieho krv 
netečie“ tu je však trochu na omyle, pretože to „cudzie“ je nás 
všetkých ktorí v tejto obci žijeme. 
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obvodné kolo v olympiáde z nemeckého jazyka. 
A. Renhardt (8.A) si  obhájila svoje znalosti veľmi 
dobre a umiestnila sa na krásnom treťom mieste. 
Gratulujeme k úspechu! 
I zimu deti využili naplno. V termíne 22.-26.1. 
sa 10 žiakov zúčastnilo lyžiarskeho výcviku v 
Závažnej Porube. Hodnotenie tejto akcie očami 
účastníčky – M. Miklánkovej (8.A) si môžete 
prečítať v nasledujúcom článku. 
Z kultúrnych podujatí sme absolvovali výchovný 
koncert pod názvom „Hudobné nástroje“, ktorý 
sa konal v KD G. Zocha 31.1.2018. Pán Beňo 
a hudobná skupina Bosoráci z Piechova nám 
zaspievali folklórne piesne z rôznych kútov 
Slovenska a zahrali na rozličných druhoch 
hudobných nástrojov, hlavne tých netradičných 
(gajdy, fujara, ozembuch, drumbľa, dvojačka), 
ktoré si deti po vystúpení mohli vyskúšať. 
A keďže máme fašiangové obdobie, bol čas i na 
karneval. Vo štvrtok 8.2. v KD G. Zocha Lubina sa 
stretli deti inkognito. Každé jedno bolo niekým - 
niečím iným, odeté v maske bolo ťažko rozpoznať 
identitu. Popoludnie bolo plné hudby, súťaží, 
sladkých odmien, zábavy a samozrejme tanca. 
Vhod prišlo i občerstvenie, teplý čaj a sladký 
voňavý koláčik z našej školskej jedálne. I Deň 
sv. Valentína nám prináša rôzne možnosti ako sa 
priblížiť k ľuďom, ktorých máme úprimne radi. 
My sme sa rozhodli, že ho oslávime v „červenom“, 
že naše oblečenie bude rezonovať v týchto farbách 
a tiež využijeme „valentínsku školskú poštu“.
V závere nás čakajú jarné prázdniny. Či už budú plné 
slnka, alebo snehu, určite je to čas na aktívny oddych. 

HVIEZDOSLAVOV KUBÍN
Text: Z. Dunajčíková, Mgr.

„Nie cez hlas, ale cez recitátorovu dušu sa rodí prednes.“ 
J. Čajková

Hviezdoslavov Kubín je celoštátna súťažná prehliadka v 
umeleckom prednese poézie a prózy, v tvorbe detských 

recitačných kolektívov a divadiel poézie. V roku 2017 sa v 
Dolnom Kubíne uskutočnil 63. ročník súťaže. Súťaž obsahuje 
aj kategórie pre dospelých. Odborný garant je Národné 
osvetové centrum, hlavný organizátor Mestské kultúrne 
stredisko v Dolnom Kubíne. 

Oznam o konaní VI ročníka 
Podjavorinských folklórnych slávností

Tak ako po každý rok, blíži sa ďalší ročník fol-
klórneho sviatku v krásnom prostredí obce Lu-
bina - prírodnom amfi teátri pod vrchom Roh. I 
tento ročník bude bohatý na program i sprievod-
né akcie. Keďže tento rok je významný svojou 
storočnicou od skončenia I. svetovej vojny, zá-
roveň stým výročím vzniku nášho spoločného 
štátu so západnými susedmi bude sa i celé toto 
podujatie niesť v tomto duchu. Predstaví sa 
nám dychová hudba Moravanka, domáce súbo-
ry i súbory z neďalekej Moravy. Vyvrcholením 
programu bude vystúpenie FS Hornád, samo-
zrejme privítame veľa ďalších účinkujúcich.
Sprievodný program nebude o nič chudobnejší 
než po minulé roky od klasických remesiel až 
po jedlá našich predkov. Ako novinka bude po-
čas tohto podujatia prezentácia traktorov - vete-
ránov, ktoré na jeseň minulého roka mali veľký 
úspech pri prvom podujatí „Podjavorinský špe-
ciál“.
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Súťaž funguje vo viacerých kolách: školské, obvodné, spádové 
a krajské kolá. Organizujú ich školy, centrá voľného času, 
osvetové a kultúrne strediská. Niektoré kraje majú osobitné 
súťaže pre niektoré kategórie.
Jednotlivci súťažia v piatich kategóriách, kolektívne sú dve: 
detské recitačné kolektívy a divadlá poézie.
I naša škola sa každoročne zapája do tejto súťaže. U nás, v 
našom kraji, nesie názov Podjavorinskej Bzince po významnej 
spisovateľke, rodáčke zo Bziniec, Ľudmile Podjavorinskej 
a jedno kolo tejto recitačnej súťaže sa organizuje práve v 
Bzinciach. 
Príprava na súťaž nie je jednoduchá. Je potrebné vybrať vhodný 
text, pretože nie každý text ,,sadne“ recitátorovi, a tak pani 
učiteľky spolupracovali s rodičmi i s deťmi a spolupodieľali 
sa na výbere vhodného textu. Výber textu musí zodpovedať 
veku, typu a vyspelosti recitátora. 
A deti? Tie rozhodne počas vianočných prázdnin nezaháľali, 
pretože vedeli, že po prázdninách predvedú svoje rečnícke 
schopnosti pred pani učiteľkami i svojimi spolužiakmi. 
17. 1. 2017 sa žiaci prvého stupňa stretli v jednej triede a 
jeden po druhom predniesli naučené texty. Hrdo a nebojácne 
predstupovali pred porotu, aby ukázali, čo v nich drieme. 
Všetci so zatajeným dychom počúvali. Porota zložená s pani 
učiteliek rozhodla, že do ďalšieho kola konajúceho sa 28. 2. 

2017 v Novom Meste nad Váhom postupuje v kategórii próza 
Bibiána Vyskočová a v kategórii poézia Dominik Ramil Srnec, 
žiaci zo 4. ročníka. Dominikovi i Bibke srdečne gratulujeme 
a prajeme veľa úspechov v ďalších kolách Hviezdoslavovho 
Kubína.    Mgr. Zuzana Dunajčíková

Víťazi školského kola v kategórii próza
Zľava: M. Kubica (2.A), B. Vyskočová (4.A), I. Jamborková (3.A)

ĽUDOVÁ SLOVESNOSŤ ALEBO ČÍTANIE V STAROM ŠATE

„Deti, poznáte ma?“ - opýtala sa žiakov 2. a 4.triedy pani 
učiteľka Dunajčíková. Ja som vo vašej triede kedysi učila 
prvákov. Takto sa začala netradičná hodina čítania.
Pani učiteľka Vasta Dunajčíková prijala pozvanie a svojimi 
historkami a vtipnými hádankami obohatila a spestrila 
vyučovaciu hodinu. Žiaci sa zabávali, keď im na tabuľu 
nakreslila ježibabu na metle a rozprávala  ukážky z ľudových 
rozprávok, ktoré všetky poznali a bez ťažkostí uhádli ich 
názvy. Ani sme nezbadali ako čas letí, zrazu zazvonil zvonec.
Ďakujeme pani učiteľke za návštevu a želáme jej veľa zdravia 
do ďalších rokov.
Ak chcete zahádajte si s nami:
„Je to zelené a chodí to hore- dole. Čo je to?“  /hrášok vo 
výťahu/
„Chodí to po stene a klope to. Čo je to?“  /pavúk s drevenou 
nohou/

Mgr. Anna Machajdíková

LYŽIARSKY VÝCVIK
Text : Miklánková, 8. A

Skoro ráno 22. 1. 2018 desať odvážnych školákov nastúpilo do 
vlaku smerujúceho do Liptovského Mikuláša. Dobrá nálada, 
ktorá medzi  nami vládla, nám spríjemnila cestu. Dve hodiny 

vlakom ubehli rýchlo a pár minút po vystúpení z vlaku sme si 
už prezerali náš dočasný príbytok. Prvý pohľad nás zmiatol. 
Nie je to tu trochu malé? Síce sme sa do malej izbičky ťažko 
napratali, ale nakoniec to nebolo nič zlé - aj tak sme tam v 
podstate len prespávali. Krátky oddych nás posilnil a hurá 
na lyže! Nelyžiari s veľmi malými predstavami vtipkovali: 
,,O chvíľu budeme lyžovať lepšie ako vy!“ Ale čoskoro im 
došlo, že to také ľahké nebude. Ich prvé kroky na lyžiach 
sme sledovali s miernym pobavení m i spomienkami na svoje 
vlastné začiatky. My ostatní sme si opäť privykali na lyže a 
oprašovali naše skúsenosti. Vždy večer sme sa dobre zabávali 
pri spoločnom programe a hrách. Každý si tento lyžiarsky kurz 
užil. Nelyžiari sa naučili lyžovať a tí, ktorí to už vedeli, sa 
zdokonalili. Cestou domov sme premýšľali nad poslednými 
dňami a tešili sa na rodičov či súrodencov, i keď každý v kútiku 
duše ľutoval, že tento úžasný lyžiarsky kurz netrval dlhšie.
Martinka Miklánková, 8.A
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PODMIENKY PRIJÍMANIA DETÍ NA PREDPRIMÁRNE VZDELÁVANIE

V súlade s § 5 ods. 14 Zákona 596/2003 Z.z. o štátnej správe v 
školstve a školskej  samospráve a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov

Prijímanie na predprimárne vzdelávanie
- Do materskej školy sa prijíma dieťa spravidla vo veku od 

troch do šiestich rokov jeho veku, výnimočne možno pri-
jať dieťa od dvoch rokov. Prijíma sa dieťa, ktoré dovŕšilo 
šiesty rok veku a ktorému bol odložený začiatok plnenia 
povinnej školskej dochádzky alebo mu bolo dodatočne od-
ložené plnenie povinnej školskej dochádzky

- Na predprimárne vzdelávanie sa prednostne prijíma dieťa, 
ktoré dovŕšilo piaty rok veku, dieťa s odloženým začiat-
kom plnenia školskej dochádzky a dieťa s dodatočne odlo-
ženým začiatkom plnenia povinnej školskej dochádzky.

- Riaditeľka rozhoduje o prijatí dieťaťa podľa osobitného 
predpisu (zákon 245/2008 §59)

 V rozhodnutí o prijatí dieťaťa môže určiť adaptačný alebo 
diagnostický pobyt dieťaťa v materskej škole, ktorý ne-
smie byť dlhší ako tri mesiace

- O prijatí dieťaťa so zdravotným postihnutím rozhoduje 
riaditeľka po vyjadrení príslušného zariadenia výchovného 
poradenstva a prevencie a vyjadrení všeobecného lekára 
pre deti a dorast.

- Dieťa môže byť prijaté do materskej školy aj v priebehu 
školského roka, ak to umožňuje kapacita materskej školy.

-  Dieťa sa prijíma do materskej školy na základe písomnej 
žiadosti zákonného zástupcu, ktorú predloží zástupkyni 
RMŠ spolu s potvrdením o zdravotnom stave dieťaťa.

- Rozhodnutie o odklade plnenia povinnej školskej dochádz-
ky predloží zákonný zástupca spolu so žiadosťou o prijatie 
dieťaťa do materskej školy aj s potvrdením o zdravotnom 
stave spravidla do 30. apríla.

- Rozhodnutie o dodatočnom odklade plnenia povinnej škol-
skej dochádzky dieťaťa predloží zákonný zástupca spolu 
so žiadosťou o prijatie dieťaťa do materskej školy aj s po-
tvrdením o zdravotnom stave dieťaťa od všeobecného le-
kára pre deti a dorast.

- Do materskej školy sa prijímajú deti priebežne alebo pre 
nasledujúci školský rok. 

- Z dôvodu ľahšej adaptácie dieťaťa možno prijať dieťa na 
čas adaptačného pobytu, v ktorom zákonný zástupca pri-
vádza dieťa do materskej školy postupne na jednu hodinu, 
dve a najviac štyri hodiny, spolupracuje s pedagogickými 
zamestnancami. Ak sa dieťa zadaptuje, môže navštevovať 
materskú školu v dohodnutom čase. Pri zníženej adaptač-
nej schopnosti dieťaťa môže riaditeľka po prerokovaní so 
zákonným zástupcom rozhodnúť o prerušení dochádzky 
dieťaťa na dohodnutý čas (vyhláška č.306/2009 o mater-
skej škole v znení vyhlášky č.308/2009)

Zápis na predprimárne vzdelávanie
Termín a miesto podávania žiadostí pri prijímaní detí k za-
čiatku nasledujúceho školského roka zverejní riaditeľka po 
dohode so zriaďovateľom na budove materskej školy a inom 
verejne dostupnom mieste spravidla od 30. apríla do 31. mája 
príslušného kalendárneho roka.
Zápisu detí do MŠ sa zúčastní zákonný zástupca spolu s dieťa-

„S pomocou to zvládnem“
V dnešnej dobe sa čoraz viac v školskej praxi stretávame s deťmi a žiakmi, ktorí majú diagnostikované rôzne vývinové poru-
chy učenia alebo správania. Každý z nich je individuálnou osobnosťou, ktorá si vyžaduje i individuálny prístup vo výchovno 
vzdelávacom procese. Pre každého pedagóga je to oblasť, v ktorej sa musí vzdelávať a hľadať vhodné pracovné postupy, 
nové metódy, radiť sa s odborníkmi v danej problematike. I z tohto dôvodu vyplynula potreba mať na škole človeka, ktorý je 
v danej oblasti odborníkom a má v danom obore skúsenosti. Je to pozícia špeciálneho pedagóga a asistenta učiteľa.
Z vlastných fi nančných zdrojov je náročné takúto pracovnú pozíciu fi nancovať. Z tohto dôvodu sme využili možnosť zapo-
jiť sa do projektu operačného programu „Ľudské zdroje“ spolufi nancovaný Európskym sociálnym fondom v prioritnej osi 
„Vzdelávanie“, ktorého poskytovateľom je MPSVaR SR v zastúpení MŠVVaŠ SR. „S pomocou to zvládnem“ presne vysti-
huje špecifi cký cieľ projektu, a to zvýšenie inkluzívnosti a rovnaký prístup ku kvalitnému vzdelávaniu a zlepšenie výsledkov 
a kompetencie detí a žiakov. Časové obdobie trvanie projektu je schválené na 3 kalendárne roky, doba realizácie je od februára 
2018 do januára 2021.
Na základe projektu sme v škole zriadili 2 pracovné pozície na plný úväzok, a to pracovné miesto špeciálneho pedagóga 
a asistenta učiteľa. Hlavnou úlohou špeciálneho pedagóga je participovať na výchovno-vzdelávacom procese, ktorého sú-
časťou je i vykonávanie odborných činnosti v rámci špeciálnopedagogickej diagnostiky, individuálneho, skupinového alebo 
hromadného poradenstva a intervencie deťom, žiakom a rodičom. Poskytuje špeciálnopedagogické poradenstvo a konzultácie 
zákonným zástupcom detí alebo žiakov a pedagogickým zamestnancom škôl a školských zariadení. Úlohou asistenta učiteľa 
je uľahčovanie adaptácie dieťaťa v učebnom prostredí a pomáhanie pri prekonávaní počiatočných jazykových, kultúrnych 
a sociálnych bariér. Vo vyučovacom procese sa žiakovi individuálne venuje: vysvetľuje mu preberané učivo, pomáha mu pri 
vypracovaní úloh a rovnako ho usmerňuje pri písaní testov a písomných prác. Obidve pozície úzko spolupracujú s ostatnými 
členmi pedagogického zboru a so zákonnými zástupcami žiaka.
Dúfame, že implementáciou tohto projektu naplníme stanovené ciele, dokážeme žiakom i ich rodičom pomôcť prekonať 
bariéry, ktoré sa často stávajú pilierom neúspechov nielen v škole ale i v živote, vo vzťahoch k priateľom, spolužiakom, uči-
teľom. Dúfame v dobrú a kvalitnú spoluprácu všetkých zúčastnených osôb, v hľadaní, objavovaní a vzájomného sa spozná-
vania. Nie všetko čo sa na prvý pohľad zdá ťažké naozaj takým ťažkým a neprekonateľným je. V prvom rade treba „chcieť“ 
a my naozaj chceme, aby deti i ich rodičia cítili našu snahu pomôcť a našu podporu v každom smere. Vopred ďakujeme za 
spoluprácu.                  Mgr. Erika Vrzalová
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ťom. Zákonný zástupca prinesie kópiu rodného listu dieťaťa. 
Na zápise dostane zákonný zástupca od zástupkyne RMŠ pri-
hlášku. Prihlášku po vyplnení a potvrdení o zdravotnom stave 
dieťaťa odovzdá zástupkyni RMŠ v termíne dohodnutom pri 
zápise.
Písomné rozhodnutie o prijatí, alebo neprijatí dieťaťa na pred-
primárne vzdelávanie vydá riaditeľka ZŠ s MŠ spravidla do 
30.júna kalendárneho roka.

Do MŠ sa prijímajú deti podľa poradia:
1. Deti s dodatočne odloženou povinnou školskou dochádz-

kou
2. Deti s odloženou povinnou školskou dochádzkou ďalej sa 

prijímajú deti spravidla:
3. Deti, ktoré dovŕšia k 31. augustu vek 5rokov
4. Deti, ktoré dovŕšia k 31. august vek 3-4 roky
5. Deti, po dovŕšení 2 rokov veku, môžu byť prijaté, ak to 

povoľuje kapacita, ak sú vytvorené vhodné podmienky, a 
deti dosahujú požadovanú úroveň v oblasti hygienických 
návykov a sebaobsluhy

Adaptačný a diagnostický pobyt
Z dôvodu ľahšej adaptácie dieťaťa možno prijať dieťa na čas 
adaptačného pobytu, počas ktorého zákonný zástupca dieťaťa 
privádza dieťa do MŠ postupne na jednu hodinu, dve a najviac 
štyri hodiny. Dĺžku a formu pobytu stanoví riaditeľka školy v 
spolupráci so zástupkyňou riaditeľky pre MŠ po dohovore s 
rodičom dieťaťa a s prihliadnutím na individuálne osobitosti 
dieťaťa. Adaptačný pobyt nesmie byť dlhší ako tri mesiace.
Z dôvodu postupnej socializácie a diagnostikovania dieťaťa 
možno dieťa prijať na diagnostický pobyt po prerokovaní so 
zákonným zástupcom dieťaťa. Dĺžka diagnostického pobytu 
môže presiahnuť dobu tri mesiace, nesmie byť ale dlhšia ako 
jeden rok.

ZŠ s MŠ S. Štúra, Lubina 
 

oznamuje, 
že v dňoch: 16. – 18.5.2018 sa uskutoční 

 

ZÁPIS DETÍ DO MŠ LUBINA 
pre školský rok 2018/2019 

 
v budove MŠ v čase: 
16.5.2018  (streda):  8,00 – 16,00 hod. 
17.5.2018  (štvrtok):  8,00 – 13,00 hod. 
18.5.2018  (piatok):  8,00 – 12,00 hod. 
 
K zápisu je potrebné priniesť: 
- vyplnený zápisný lístok (v MŠ p. Slávková) potvrdený všeobecným detským lekárom 
- rodný list dieťaťa 
- OP zákonného zástupcu 
- preukaz poistenca dieťaťa 
 
Viac info: 032/ 777 8416 – Jana Slávková 
           zástupkyňa RŠ pre MŠ 
www.zslubina.edupage.sk 
 

   

VEDOMOSTNÉ OSTROVY
Text: Mgr. Erika Vrzalová

Pýtate sa, že čo to je? Nás ten názov tiež zaujal, keď sme čí-
tali výzvu na zapojenie sa do projektu Nadácie Volkswagen 
Slovakia. Cieľom je zlepšiť dostupnosť infomačno-techno-
logických komunikačných prostriedkov na školách, podporiť 
inovatívne formy vzdelávania, prepájať teoretické poznatky s 
praxou. Vypracovali sme za školu projekt, poslali... a odozva 
bola pozitívna! Sme 
jednou z 10 škôl v 
Trenčianskom kraji, 
ktorú táto nadácia 
podporila.
A čo sme získali? 
No predsa „vedo-
mostný ostrov“. 
Ide o interaktívny 
kiosk, ktorý má 3 
dotykové obrazov-
ky.
Ponúka množstvo 
vedomostí, ktoré sú obsiahnuté v špeciálnych aplikáciách a di-
gitálnych učebniciach. Tieto vedomosti sú ukryté na rôznych 
miestach ostrova. Úlohou žiakov je tento ostrov celý „prebá-
dať“. Na ceste ich sprevádza zvedavý lemur. Každá informácia 
v sebe skrýva i tajomstvo, stačí si pozrieť priložené video ale-
bo skúsiť urobiť pokus či vypracovať domácu úlohu naviac. ☺ 
Ak toto všetko žiaci zvládnu, a ostrov sa naozaj nedá prebádať 
za jeden deň ani za dva, môžu sa otestovať z vedomostí, ktoré 
sa na nich počas bádania „nalepili“. Databáza otázok je naozaj 

široká a zaberá oblasti ekológie, techniky, fyziky a nemčiny. 
Na konci testu sa zobrazí celkové percentuálne hodnotenie a 
celkový výsledok testu. Už teraz žiaci zistili, že je čo doháňať. 
A to nie je všetko! Nie je to len o nasávaní nových pojmov. 
Kiosk obsahuje i interaktívne digitálne učebnice nemeckého 
jazyka, fyziky a dopravnej výchovy určené pre menších i väč-

ších žiakov, ktoré 
učia formou hry. 
Ak si deviataci náj-
du pre seba chvíľu 
čas, kiosk im ponú-
ka virtuálneho ka-
riérneho poradcu. 
V rámci tejto apli-
kácie si môžu vy-
tvoriť vlastnú vizi-
tku, spoznať svoje 
silné i slabé stránky, 
zistiť na koho by sa 

chceli podobať, no i to, čím by chceli byť. 
Zaujal vás náš vedomostný ostrov? Lebo našich žiakov áno. 
Skrýva totiž v sebe neskutočne veľa informácií a my sme 
nadšení, že sa s nimi podelí. Deti pri ňom vydržia stáť celé 
prestávky, dakedy im treba pripomenúť, že už zvonilo na vy-
učovaciu hodinu.☺ A ak si objavovanie chcete vyskúšať i vy, 
skúste to na www.vedomostne-ostrovy.sk.

Mgr. Erika Vrzalová
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Hanička Železníková ˗ MALÁ VEĽKÁ SPEVÁČKA
Text: Jana Mielcárková/Frantéch

Keď 13. januára v televíznom programe „Zem spieva“ ozná-
mili, že spievať bude Hanička Železníkova z Lubiny, spozorne-
la som. Určite zafungoval môj lokálpatriotizmus.  Vystúpenie 
Haničky sa mi ohromne páčilo. Kvôli  rozhovoru sme sa stretli 
u Železníkov, u Škulcov. Privítala ma sympatická rodina 
s tromi dcérkam: Haničkou (10), Barborkou (7) a Petruškou 
(4). Sedeli sme v kuchyni s krásnou modrou kameninovou 
pecou a pili lahodný prvosienkový čaj. Do rozhovoru sa za-
pájali všetci okrem Petrušky, ktorá uprednostnila rozprávky.

Hanička, predovšetkým ti aj v mene čitateľov srdečne gra-
tulujem k účasti vo folklórnej šou Zem spieva. Na castingy 
sa určite dostavilo mnoho skupín, kapiel aj jednotlivcov, 
je to veľký úspech postúpiť až do televízneho programu. 
Navyše si dostala aj cenu COOP Jednota. Aké pesničky si 
spievala, turanské alebo lubinské? Sama si si ich vybrala?
Vybral ich pán učiteľ spevu zo Základnej umeleckej školy Sta-
rá Turá MgA. Michal Stískal.
Mama: Jedna pesnička sa volala Ej, už sú sekeráši, druhá, tá 
rýchlejšia  Radšej budem s milým. Nevie sa presne, či ide o lu-
binské, turanské alebo myjavské piesne. Náš myjavsko-podja-

vorinský región si piesne, či ich nápevy navzájom požičiava 
často s tým, že sa zmení zopár sloviek alebo i celý text.

Vy sa tomu venujete aj profesionálne, učíte na Základnej 
umeleckej škole (ZUŠ) na Starej Turej?
Učím hudobnú náuku od najmenších prípravkárov až po tých, 
ktorí našu školu opúšťajú ako absolventi. Vyučujem tiež hru 
na zobcovú fl autu.

A ty, Hanička, hráš na nejaký hudobný nástroj?
Hrám na fl autu a práve od februára som sa začala učiť na klavír.

Chodíš do ZUŠ-ky, kde mamina učí? 
Áno, raz do týždňa chodím na klavír, ale krúžok v ZUŠ-ke 
mám každý deň okrem pondelka. 
Chodím aj na hudobnú náuku, na výtvarnú a na spev.
Si aj členkou súboru Javorinka? A popri tom chodíš aj do 
Turančeka? Ako to stíhaš?
Popri speve vlastne chodím aj do DFS Turanček. 

Mama: Do DFS  Javorinka chodila Hanička od druhej triedy. 
DFS Turanček funguje pod ZUŠ. Pán učiteľ jej povedal, že 
bude mať toho stále viacej a viacej. Žeby bolo pre hlas lep-
šie, aby nepreháňala, aby si ho šanovala, mala by teda byť len 
v jednom súbore. Je nám to ľúto, ale po tej odbornej stránke 
to bude lepšie. Dohodli sme sa, že keď budú v Javorinke po-
trebovať, príde. 

Vráťme sa k tvojmu vystúpeniu v Zem spieva. Na tom cas-
tingu musela byť naozaj strašná spústa ľudí...
Mama: My sme zažili jeden casting v Múzeu slovenskej de-
diny v Martine, ešte bol druhý v Starej Ľubovni. Boli sme 
prekvapení tým veľkým množstvom záujemcov. Pán učiteľ 
prihlásil DFS Turanček aj s viacerými spevákmi, dve sólové 
speváčky (medzi nimi Hanka) a  Poľun, napokon vybrali Ha-
ničku, boli sme veľmi prekvapení a šťastní.

Mala si trému?
Predtým áno, ale keď som vošla na pódium, už ani nie. Mys-
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lela som si, že tam bude oveľa viac ľudí, v  televízii to vyzerá 
také väčšie. 
Mama: Minulý rok sme Zem spieva pozorne  pozerali, páči-
lo sa nám to. Ani nás ale nenapadlo, že by aj Hanička mohla 
o rok práve tu spievať. 

Páči sa ti lubinský folklór? Na vystúpení si mala iný kroj. 
Pri preberaní ceny COOP Jednota si bola oblečená v zim-
nej verzii lubinského kroja, veľmi ti svedčala. Ako sa volá 
ten čierny kabátik?
Kroj na vystúpení bol turanský. Ale keď mi odovzdávali cenu 
Jednoty, mala som lubinský.
Mama: Ten kroj bol po našej lubinskej babičke, len tú kami-
zolku máme požičanú  z DFS Javorinka, lebo tá babičkina je 
Hanke ešte veľká. Kroje po mojich oboch babičkách, tej lubin-
skej i bzinskej, sú pre mňa veľkým pokladom. 

Kedy si začala so spevom?
Keď som mala 6 rokov.
Rodičia: Nie, oveľa skôr, ony si všetky tri stále vyspevujú. 
Spievala už od malička.
Tato: Raz sused Ondrej s bratom robili v sade a Hanička s Bar-
borkou aj Petruškou prišli za nimi a Hanka  povedala: vy budete 
robiť a my vám budeme spievať.☺
Mama: Do minulého roka chodila na fl autu a keď pani riaditeľ-
ka počula, ako všetkým spieva na výtvarnej, bola užasnutá, čo 
má Hanička v hrdle a prečo chodí na fl autu a nie na spev. Pán 
učiteľ  povedal, že by bol hriech neviesť ju a nezlepšovať hlások  
po odbornej stránke a tak Hanička začala študovať spev.
Tato: Jedného dňa malá fl autistka, ktorá bola zastrčená niekde 
vzadu, prešla zrazu dopredu ako sólová speváčka. 

Prisťahovali ste sa sem, Škulcovom (u Čičalov), z Bratisla-
vy, keď si mala tri roky (pred ôsmimi rokmi). Tvoja ba-
bička (Anna Solovicová) pochádza z Lubiny, však? Spieval 
niekto v tvojej rodine? Babička? Mama?
Mama:  Áno, spievala naša babička, moja maminka i ja veľmi 
rada spievam, tiež som chodila do súboru v Bratislave, do FS 
Technik, kde som spievala. Hovorím si vždy, že keď raz bu-
dem mať viacej času, budem hľadať a učiť sa staré, nepoznané 
piesne. Ale teraz mám také životné obdobie, že času na túto 
krásu je menej. Ale raz...

Páči sa ti tu? Máš tu v okolí kamarátky?

Veľmi sa mi páči. Mám tu kamarátky. Pod Kamienkou bývajú 
dve, chodím s nimi aj do triedy. Katka a Lucka Hornáčkové. 
Potom mám najlepšiu kamarátku u Miškov Moniku Havrilovú.

Aké máš okrem spevu a výtvarnej ďalšie koníčky?
Kone! Tato ma učí jazdiť na našom koníkovi. Volá sa Elmar, 
ale hovoríme mu Marko. Má 6 rokov. Učím sa na ňom jazdiť 
bez sedla. Rada som v prírode. Cez letné prázdniny, keď príde 
moja najlepšia kamarátka alebo sesternica, spávame v stane 
v ohrade aj s Barborkou a naším psíkom Bakom. Našli sme ho 
ako malé šteniatko pred dvomi rokmi.
Mama: Mala také obdobie, že spávala na balkóne, aby počula 
prírodu.

Čo ešte rada robíš? 
Rada čítam, chodím s naším psíkom na prechádzky do lesa, 
hrávame sa s 5-ročným bratrancom. Teraz čítam Winetoua 1-3. 
Predtým som čítala Volanie divočiny, Biely tesák. Chodím do 
knižnice na St. Turej. Rady pozeráme so sestrami rozprávky. 
A mám veľmi rada zvieratká, máme aj morčiatko, tiež sme ho 
našli na Starej Turej, niekto vyhodil pri potoku tri morčiatka. 
Bola to taká malá gulička. 
Strašne sa teším na leto, lebo tato mi sľúbil, že cez letné prázd-
niny pôjdeme s naším koníkom aj s naším psíkom len tak sami 
do lesa, ďalej od nás. Postavíme si stan alebo môžeme spať na 
zemi len v spacákoch, urobíme si oheň a budeme si opekať, 
budeme len tak v prírode. 

Čim chceš byť, keď budeš veľká? Teraz si piatačka, ale čas 
tak rýchlo letí...
Herečka! Na strednú chcem ísť na spev a na vysokú na he-
rectvo. Som rada, že pôjdem na ten spev, na konzervatórium, 
lebo keby som chodila do inej školy, musela by som sa učiť 
matematiku. ☺ Ak sa mi to podarí, budem študovať v Brati-
slave, mám tam babičku a dedíčka. Predtým som chcela byť 
veterinárka, ale ma to už viac tiahne k herectvu..

Hanička, prajem ti, aby sa ti v DFS Turanček darilo, aby 
si sa zúčastnila na mnohých ďalších takých vystúpeniach, 
aby ťa prijali na konzervatórium a aby sa ti v živote splnili 
všetky sny a plány... Chcela by si ešte niečo povedať?
Áno. Aj vďaka DFS Javorinka som sa naučila spievať a vystu-
povať. Som rada, že som tam mohla chodiť, naozaj som sa tam 
veľa naučila. Ďakujem! ☺

Rozhovor pripravila Jana Mielcarková/Frantéch
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43.ROČNÍK TRADIČNÉHO POCHOVÁVANIA BASY V MIŠKECH DEDINKE.
Text a foto: Mgr. Elena Rubaninská

Tento rok sa všetky podujatia v Lubine a na kopaniciach po-
nesú v duchu 100.výročia vzniku prvej Československej re-
publiky. Ako zlatá niť sa bude prepletať tými veselými aj tými 
vážnymi.

Dušou, srdcom...
...tepom, hybným svalom, jednoducho všetkým, celého kultúr-
neho života na lubinských kopaniciach je riaditeľ Osvetového 
domu Dr.Milana Hodžu v Miškech Dedinke, rodák tejto osady 
pán Viliam Harušťák. Veselé podujatie pri príležitosti ukon-
čenia fašiangu otvoril vážnymi slovami:  
 „Dobrý večer, vážení priatelia! Dovoľte, aby som vás srdeč-
ne privítal na 43.ročníku tradičného pochovávania basy tu 
v Osvetovom dome Dr.Milana Hodžu v Miškech Dedinke. 
Tento rok celé bývalé Československo oslavuje 100 rokov 
vzniku. My máme k tomu taký záväzok, naša generácia, že 
100 rokov trvá kultúrno-osvetová činnosť v našej obci a hlav-
ne tu na lubinských kopaniciach. Tento rok sa nesie v znamení 
100 rokov kultúry na kopaniciach. Ja vás srdečne vítam.“ 

Aj som sa ho opýtala, ako basa začínala.
„V Miškech Dedinke bola bohatá tradícia maškarných ple-
sov, vianočných zábav a divadiel. Plesy a zábavy robili odja-
kživa hasiči, neskôr Telovýchovná jednota. Maškarné bý-
vali parádne, bývalo aj 30 masiek. Niekedy takých, že nik-
to nevedel, kto to bol. Potom prišla taká doba, že zábavy sa 
už neoplácali. Nebol z toho zisk. A nakoľko sa tu kedysi  na 
fašiangy ľudia radi bavili, prišli sme s nápadom, že budeme 
pochovávať basu. Inšpirovali ma k tomu v Starej Turej. Tam to 
potom prestalo fungovať a u nás sa rozvíjalo. Tento rok s FS 

Javorinka robíme 43.ročník neprestajného, neprerušeného po-
chovávania. Pre veľký záujem návštevníkov sme robievali tri 
basy. Teraz už 3.rok robíme iba dve vzhľadom na náročnosť 
účinkujúcich aj personál. Tu je zainteresovaných aj 30 ľudí. 
Účinkujúci, kuchári, bufet, bar, iný personál... Dobrovoľne, 
nemajú za to nič. A robiť to 3 soboty po sebe je veľa. Týmto si 
zarábame fi nancie na činnosť a fungovanie kultúrno-osvetovej 
činnosti. Dotácia nestačí. My sme zo začiatku robievali basu 
v strede pracovného týždňa, na popolcovú stredu, presne na 
koniec fašiangu. Postupne sme pridávali aj scénky. Prvá scén-
ka bola, keď začala táto nová doba, Milan Kopec bol oberať 
pomaranče v Grécku. Tvrdoň zložil na to takú pesničku. Teraz 
máme do 60 scénok. Teraz je už nová generácia. Už si robia 
scénky sami po svojom. A ja som tomu rád.“ 

Tu bola basa slávna a stále je. Ak dobre rátam, za 43 rokov 
ste robili basu 126-krát. Vždy máte vypredané do posled-
ného miesta. Čím to je?
„Šikovnosťou autorov a výkonmi účinkujúcich. Vďaka nim sa 
šíri chýr o podujatí. Pritom ja nerobím žiadnu propagáciu, ani 
plagát, nič nedávam nikde. Ľudia sa hlásia sami.“

Začali ste to vy. K vám sa pridali ďalší. Ktorí to boli?
„Ani sa všetci nedajú vymenovať. To sa menilo. Ale hlavní a 
skalní boli Milan Kopec, Miro Tvrdoň a Miloš Struhárik ako 
farár, rechtor a hrobár. Potom Milan Dunajčík, Miro Valenčík 
Machán. Ten plakal od začiatku.“

Ako je to s hudbou?
„Roky nám hrávali Smoliari. Ani z hlavy neviem povedať, 
koľko rokov. Vlani nehrali prvýkrát, hrala Lagúna. Tento rok 
hrá Dušan Bača ml.-mladý Smoliar s Mariánom Biesikom.“

Vy pochovávate basu do hrobu, čo je na Slovensku zried-
kavé. To bol váš nápad. Ako je to s prípravou? 
„Scénky pripravujeme celý rok. Nacvičovať začíname kon-
com novembra. Tak 2,5 mesiaca nacvičujeme. Roky som ro-
bil scénky ja. Teraz sa toho chytil Miloš Chudík s Damiánom 
Kovalom a kolektívom. Naša zábava spočíva v tom, že je 
muzika, tanec, scénky na parkete. Máme zložené pesničky, 
čo spoločne spievame s celou sálou. Pohrebné reči máme 
štyri, striedame ich. Ktorúsi písala ešte Vlasta Dunajčíková. 
Milan Kopec raz povedal, že ja prídem s nápadom a oni to 
kolektívne dotvoria. To sa pri skúškach upravuje, dokladá. 
Vyhýbame sa vulgarizmom. Ide nám o to, aby sme zapojili 
všetkých ľudí zo sály. Teraz spievame pieseň Zahraj cigán...
Na známu melódiu zložil slová už nebohý Ing.Ľubo Otiepka 

Viliam Harušťák a Ing.Martin Beňatinský na Pochovávaní basy 
v roku 2018.

PFS 2014 v prírodnom amfi teátri pod vrchom Roh
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a Eva Martinčičová. Návštevníci chodia zo široka-ďaleka. 
Teraz prídu aj z Jaslovských Bohuníc, z Bratislavy chalupári, 
z Trenčína, z Nitry. V našej kultúre nám dobre pomáha a zapá-
ja sa aj starosta. “ 

Z mosta do prosta – čo na to starosta?
Si rodák z východného Slovenska z Ruského Hrabovca pri 
Sobranciach, z dedinky vzdialenej 600 m od ukrajinských 
hraníc. Ako si sa dostal z vašich kopaníc do našich kopa-
níc?
„Prišiel som sem v roku 1984 ako 13,5-ročný na vojnu do 
Vojenského učilišťa podjavorinských partizánov do Nového 
Mesta nad Váhom. Pred 28 rokmi som sa oženil do Lubiny za 
moju Evku a som lubinský kopaničiar.“
Na všetkých kultúrno-spoločenských akciách obce si v lu-
binskom kroji. Ty s rusínskym folklórom v krvi pôsobíš vo 
FS Javorinka. Nebijú sa v tebe tieto dva folklóry.
„Vôbec nie. Mňa to obohacuje. A som rád, že môžem prispieť 
k šíreniu toho lubinského. Ten rusínsky mi sem-tam trošku do-
volia transformovať aj do tohto kopaničiarskeho. Môj rodný 
kraj sú tiež kopanice. A je podobný tomuto. V mojom rodnom 

dome na východe býva už len moja mama. V tomto kraji rád 
žijem. Som vďačný, že ma sem prijali medzi seba. A rád pri-
spievam k šíreniu tohto folklóru.“

Ty rozprávaš srdcom o našom kraji. Mne utkvelo v pamä-
ti, keď si na Folklórnych slávnostiach na Rohu 10.mája 
2014 povedal do mikrofónu pre celý amfi teáter, že Vilko 
Harušťák ti je ako otec. Bolo to pri príležitosti, keď Vilko 
preberal ocenenie za svoju činnosť.
„Áno, cítim to tak. Ja som otca stratil veľmi skoro. Ako 30-roč-
ný. To mám také smutné výročia, kedy v tridsiatke som stratil 
otca, v štyridsiatke svojho brata. Vilko mi je ako druhý otec. 
Mám ho rád. Tento kraj je mojím domovom napriek tomu, že 
cítim lásku k východu. Moje srdce je rozdvojené medzi do-
movom na východe a domovom tu. Stále opakujem, že som 
rád, že ma tu prijali medzi seba. Musíme si vážiť tento kraj aj 
ľudí, ktorých zrodil. Zrodil Holubyho, zrodil Štúrovcov, zrodil 
Vilka Harušťáka. Zrodil jeho nasledovníkov.“ 

Toľko basy vážne pozadie. 
Nabudúce pôjdeme na basy veselie.

OPÄŤ SA „ SPOLOČENSKY ŽILO“ !
Text: E. Jarábková, Foto: Ľ. Haruštiak

Sobotný večer, 20.01.2018  patril  zabávajúcim sa v 
Lubine - Miškech Dedinke, ktorí sa zišli už na 20. ročníku 
Spoločenskéhovečera. Stretli sa tu učitelia, rodičia, hostia z 
okolitých miest a obcí s túžbou zabaviť sa, zaspievať si, no i 
stretnúť sa s priateľmi a známymi. Hostí, tak ako sa na kopani-
ciach patrí vítala p. riaditeľka ZŠ s MŠ Samuela Štúra -  Mgr. 
Erika Vrzalová, čím iným ako „štamprľou“ výbornej domácej 
slivovičky. Úvodné slovo mala pani riaditeľka s pani učiteľ-
kou Dankou Miklánkovou, ktoré všetkých prítomných priví-
tali a popriali im krásny večer a prijemnú zábavu. V krásne 
vyzdobenej sále „to žilo“ od začiatku, od prvých tónov piesní 
hudobnej skupiny TREND. Veru, so zábavou sa dlho neotáľa-
lo - všetci „plesajúci“ hneď od začiatku ukázali ako má vyze-
rať pravá a bezprostredná zábava. Počas prestávky nechýbala 
výborná večera, ktorú s láskou a radosťou pripravil p. Vladko 
Bezek, so svojou šikovnou pomocníčkou. Taktiež nechýbalo 
občerstvenie a rôzne pochutiny. Ani tento rok nechýbala nao-
zaj veľmi bohatá tombola, ktorá potešila a pri srdiečku zahria-
la väčšinu zabávajúcich sa. O tom, že bola bohatá svedčí aj 

prvá cena ktorou bol televízor značky SHARP. No na svoje si 
prišli v tombole aj domáci kutilovia, gazdinky a veru aj milov-
níci domácich zvieratiek.
Tento rok sme sa aj my, ako pár rozhodli, že sa pozrieme na 
„Spoločenský večer“ z trošku iného uhla pohľadu, nie ako za-
bávajúci sa, ale ako tí, ktorí priložia ruku k dielu a budú sa 
podieľať priamo na chode tejto myslím si  vydarenej akcie. 
Neboli sme sami, ktorí bez váhania prišli a pomohli či už pri 
výzdobe sály, priamo na tejto akcii alebo sponzorstvom do 
tomboly. Práve Vám všetkým patrí jedno veľké ďakujem - prá-
ve z našej strany a to zo strany rodičov. Obidvaja máme veľmi 
dobrý pocit, že sme sa mohli na tejto akcii aspoň niečím po-
dieľať a snáď „nakopneme“ do budúcna aj ďalších obetavých 
a chtivých rodičov alebo občanov našej krásnej obce Lubina. 
Zároveň veľká vďaka patrí vedeniu a celému kolektívu ZŠ 
Lubina za ich odhodlanosť a stále pozitívnu náklonnosť  uspo-
radúvať toto podujatie, ktoré tento rok už slávi svoje „20-na-
rodeniny“.  Nech sa takto aj o rok v pevnom zdraví stretneme 
všetci tí, ktorí sa radi zabávame na 21. ročníku tohto podujatia.
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OBECNÁ ZABÍJAČKA
Foto: Ľ. Haruštiak



Lubinčan

20

HISTÓRIA A SÚČASNOSŤ DOBROVOĽNÉHO HASIČSKÉHO 
ZBORU MIŠKECH DEDINKA.
Text a foto: Mgr. Elena Rubaninská

Dobrovoľný hasičský zbor v Miškech Dedinke vždy bol a aj 
v súčasnosti je životaschopný a aktívny. Hasičstvo tu mal odja-
kživa v krvi každý chlapec už odmalička, bola to samozrej-
mosť dediaca sa v rodine z pokolenia na pokolenie. Takmer 
v každom dome bol hasič.
Historické pramene sa nezhodujú v presnom dátume  založe-
nia zboru. Zrejme to bolo 14. 4. 1909. Ale našli sa aj dátumy 
5. 6. 1909 a  august 1909. Isté je, že to bolo pred 109. rokmi. 
Vtedy siedmi zakladajúci členovia do podnes zachovaného ha-
sičského denníka napísali: 

„Mi niže podpísaný Dobrovolný hasičy sa tímto zavazuje-
me to, že dobrovolne dozboru hasického stupujeme a šetky 
nám rozkazy dla stanov vidané verne plnit sceme či vedne 
alebo v noci napovel hlásnickéj trúby zme dicky hotoví sa 
ustanovit naurčité miesto, kde nám bude rozkas daný od 
velitela...Tedy toto naše prehlásenie nám bolo prečítané 
aj šetkímy podpísané v Lubine- Miškech Dedinke dna 14. 
apríla 1909.“

Nasledujú podpisy a funkcie všetkých 7 členov zboru. Boli 
nadšene odhodlaní bojovať s požiarmi a živelnými pohroma-
mi. Pripravovali sa na to pravidelnými výcvikmi. Do zboru 
prijímalo valné zhromaždenie len toho, kto obstál v skúšobnej 
dobe 6 – 12 mesiacov. Vlastnili iba ručnú striekačku ťahanú 
koňom. Pracovali bezplatne a čestne. V roku 1933 mal zbor 
11 členov. V roku 1935 si sami vybudovali strážnicu a sklad, 
koncom 50. rokov požiarnu zbrojnicu. V tých rokoch bolo 

u Miškov veľmi dobré hasičské družstvo, ktoré v celej his-
tórii zboru dosiahlo najväčší úspech v roku 1955 v krajskom 
kole v Piešťanoch – 1. miesto v kategórii bezmotorových strie-
kačiek. Ako cenu vyhrali prvú motorovú striekačku DS 16 
v hodnote 45 tisíc korún a postup do celoštátnej súťaže v Brne. 
Tu v konkurencii 1600 hasičov z celého Československa vy-
bojovali popredné umiestnenie. V roku 1958 získali na celo-
slovenskej súťaži vo Svite 2. miesto.
V 70. rokoch 20. storočia tento hasičský zbor spolu s ďalšími 
10 zbormi našej časti okresu bol zaradený do okrsku č. 13.
Počas 107 – ročnej histórie DHZ v Miškech Dedinke funkciu 
veliteľa vykonávali Martin Harušťák, Ján Trúsik (odišiel do 
Ameriky), Juraj Miškovic, Ján Rubaninský (1954 – 1995) 
a Ivan Krúpa (od roku 1995).
Najdlhšie bol veliteľom Ján Rubaninský- 41 rokov. Pod jeho 
velením hasičské družstvo dosahovalo najväčšie úspechy.
Členovia DHZ Miškech Dedinka vykonávali popredné funk-
cie v rámci okresov- najskôr Nové Mesto nad Váhom, potom 
Trenčín a opäť Nové Mesto nad Váhom. Ján Trúsik (môj ded-
ko) bol členom OV DPO Nové Mesto nad Váhom od roku 
1943 do konca svojho života 1955. Jeho prácu si OV DPO 
vážil natoľko, že na poslednú cestu z Miškech Dedinky na cin-
torín do Lubiny jeho rakvu prišli previezť na aute Walter, ktoré 
vlastnil OV DPO.
Milan Drgonec (nar.1925) a Bohumil Trúsik ( môj otec, 
nar.1932) boli dlhé roky členmi predsedníctva OV DPO. 
(M.Drgonec – OV DPO TN, B. Trúsik – OV DPO TN, po roz-
delení okresov NMnV).
Títo dvaja členovia získali aj odmenu za celoživotnú prácu 
v DPO – najvyšší titul -  „Zaslúžilý člen DPO“.

Pýchou pre nenápadnú Miškech Dedinku...

...je skutočnosť, že vo svojom lone odchovala dvoch najvyš-
ších funkionárov DPO SR v rámci okresu, okresných velite-
ľov. Od roku 1977 do roku 2007 (30 rokov) to bol Bohumil 
Trúsik. Od neho v roku 2007 prebral žezlo Ivan Krúpa (nar. 
1972) a túto funkciu vykonáva stále. Je to určite rarita, aby boli 
po sebe zvolení dvaja okresní velitelia DPO z jednej malej, pre 
Slovensko neznámej, osady. Ba ani mnohí Novomešťania ne-
vedia, kde to je.     

Ako je to v súčasnosti?

Od roku 2002 sa požiarnici znova volajú hasiči. Dnes v čin-
nosti DHZ Miškech Dedinka od jeho vzniku pokračuje 6. 

Rok 1935.

Brno 19.- 21.8.1955.

Rok asi 1959-1960.
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generácia. Od roku 1995 je jeho veliteľom Ivan Krúpa. 
Veľkým dňom pre tento zbor bol 3. marec 2012, kedy im 
vtedajší minister vnútra Daniel Lipšic slávnostne odovzdal 
hasičský automobil Iveco Daily. Dobré výsledky dosahujú 
doposiaľ. Okrem aktívnej účasti na súťažiach svoju činnosť 
sústreďujú v rámci obce na zásahy pri požiaroch, dopravných 
nehodách, živelných pohromách a kalamitách, na  preventív-
nu ochranu pred požiarmi, brigády na zveľaďovaní hasičskej 

zbrojnice a jej okolia, na údržbu techniky, pripravenosť k zá-
sahom, podieľajú sa na organizácii kultúrnych, spoločenských 
a športových akcií obce, na ktorých zabezpečujú i protipožiar-
ne asistenčné hliadky a usmerňujú dopravu, pravidelne darujú 
krv v rámci Miestneho spolku SČK v Miškech Dedinke. Od 
roku 2014 zvoláva členov hasičskej jednotky k výjazdom nová 
poplachová siréna na diaľkové ovládanie.

Aktivita DHZ v Miškech Dedinke rastie na pevných ko-
reňoch hasičského stromu, ktorý s odhodlaním zasadilo 
a starostlivo pestovalo 5 generácií „hasičských záhradní-
kov.“ 

MODLITBA HASIČA

Nech kdekoľvek požiar planie, ja plním svoju povinnosť.
Životy spasiť, Pane, dajže mi sily dosť.

V náručí vyniesť dieťa, kým ešte nevyprší čas.
Ale aj starca, matku, ktorá má sivý vlas.

Na stráži stojím stále, pretože povolaný som
pred ohňom chrániť svojich, blížneho i jeho dom.

Ak z Tvojej vôle má sa stať, že sám pri tom život stratím,
požehnaj, Pane, mojej rodine a láskavou rukou vráť im,

čo pri plnení poslania som iným dal.
Amen

Bohumil Trúsik a Ivan Krúpa 21.1.2015. 

AMO – AFRICKÝ MOR OŠÍPANÝCH
Zdroj: http://www.svps.sk/zvierata/choroby_AMO.asp, Ing. Martin Beňatinský poľovnícky hospodár PZ Roh Lubina

Posledné mesiace od medializovania informácii o výskyte 
uvedenej choroby sa medzi verejnosťou rozšírili správy, že po-
ľovné združenia budú mať povolené priam nariadené elimino-
vať skoro celú populáciu diviakov práve kvôli nebezpečenstvu 
nákazy šíriacej sa po pri našich hraniciach. Áno, diviačia zver 
je jedna z najviac migrujúcich lesných zverí vôbec a je nestále 
v pohybe. Zároveň sa dokáže živiť na čomkoľvek, čo človek 
zanechá v prírode prípadne čo v prírode nájde ako prirodzenú 
potravu. V našej oblasti sa viac ako v minulosti táto čierna les-
ná zver objavuje hlavne kvôli pestovaniu poľnohospodársky 
významných a výživných plodín. Je len prirodzené, že kaž-
dý jeden druh zveri sa rozmnožuje v čase dostatku potravy a 
naopak v jej nedostatku svoje počty reguluje tak, aby prežili 
len tí najsilnejší. Musím uviesť, že z riadiacich orgánov sme 
do poľovných združení dostali istú formu nariadenia tlmenia 
diviačej populácie no nie o jej celkovej likvidácii ako sa mylne 
prezentuje skoro vo všetkých médiách i na verejnosti. Odstrel 
jednotlivých druhov zveri má svoje pravidlá a istú hierarchiu a 
nie bezhlavé strieľanie všetkého čo sa hýbe. Podľa poľovníc-
kej etiky by sa prednostne mali z populácie vyraďovať slabé 
a choré kusy, ak takéto v čriede nie sú nasledujú kusy s ano-
máliami napríklad iné zafarbenie srsti, chýbajúca končatina a 
podobne. Pri premnožení tej ktorej zveri sa v prvom rade se-
lektujú mladšie kusy a až následne dospelé ak sú premnožené, 
či javia známky nákazy. Každý jeden odlovený diviak je pod-
robený laboratórnemu vyšetreniu a doteraz nebol diagnostiko-
vaný ani jeden nakazený jedinec diviačej populácie. V našom 
poľovnom združení sa od vyhlásenia opatrení pre zamedzenie 
šírenia AMO na našom území vyselektovalo 72 jedincov a ani 
u jedného nebola táto nákaza potvrdená. Z toho mi vyplýva 
fakt, že je potrebné byť opatrný, dodržiavať veterinárne opat-
renia smerujúce k zamedzeniu šírenia tejto choroby no netreba 
šíriť paniku, ktorá zatiaľ nemá reálny základ a na viac k ničo-
mu nevedie. Nasledujúce informácie o tejto chorobe prosím 
teda berte s reálnym postojom.
Africký mor ošípaných (AMO) je vysoko nákazlivá víruso-
vá choroba domácich svíň, európskych diviakov, amerických 
diviakov a prasiat bradavičnatých, ktorá predstavuje vážnu 

hrozbu pre celý priemysel s ošípanými. Prejavuje sa vysokou 
horúčkou, krátkym priebehom a veľmi vysokou úmrtnosťou 
(mortalitou) s makroskopickými príznakmi, veľmi podobný-
mi klasickému moru ošípaných. Pôvodcom ochorenia je vírus 

Africký mor ošípaných (AMO)
u domácich ošípaných a diviakov 

Štátna veterinárna a potravinová správa Slovenskej republiky Bratislava

akútna, vysoko nákazlivá choroba domácich ošípaných a diviakov
prenosný priamym kontaktom s chorým alebo uhynutým a sekrétmi

, prípadne konzumáciou tepelne neopracovaných produktov
z infikovaných zvierat
prejavuje sa , apatiou,
krvácaninami v podkoží, na miazgových uzlinách, vnútorných orgánoch a 
slezinou
u gravidných prasníc sa prejavuje potratmi
charakteristický vysokou, takmer
ide o ú chorobu, ktorá ale nie je pren iné druhy zvierat

Chovy ošípaných – prevencia

dodržia zásady biologickej (dôkladné
evidencia a kontrola pohybu 

dopravných prostriedkov a osôb, prezliekanie zamestnancov 
a návštevníkov farmy -biely systém) 

do areálu farmy, prípadne ich
kontaktu s krmivom a stelivom 

zákaz skrmovania kuchynských odpadov
a výrobkov z  mäsa 

krmivo pre ošípané v dosahu diviakov
zákaz  v dosahu diviakov min. 90 dní pred jej použitím
pravidelné klinické prehliadky zvierat v chove

 – prevencia

odber a zaslanie vzoriek na vyšetrenie od všetkých nájdených
uhynutých diviakov

neškodné odstránenie kadáverov uhynutých diviakov do kafilérie
alebo hlbokým zakopaním (2m) resp. spálením na mieste úhynu 

lov a vyšetrenie všetkých chorých diviakov

a pohlavnej štruktúry populácie, lovom všetkých vekových kategórii 
zákaz prikrmovania diviakov v
dodržiavanie protiepidemických zásad pri manipulácii s telami a

vývrhmi z ulovených diviakov
odber a zaslanie vzoriek na vyšetrenie od ulovených diviakov inštrukcií RVPS

vyskytuje na Ukrajine, 
v pobaltských krajinách a
rozšírenia AMO na územie SR predstavuje migrácia infikovaných diviakov z Ukrajiny .
Preventívna vakcinácia diviakov a domácich ošípaných nie je možná. 
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SPOMÍNAME

„Odišiel si tam, kam odídeme všetci,
nie na okamih, ale na čas večný.“
Dňa 20.1.2018 uplynul rok, čo nás navždy opustil manžel, otec, dedko a pradedko Milan Valach. 

S láskou v srdci spomínajú manželka a dcéry s rodinami.

Ako ticho žila, tak ticho odišla,
skromná vo svojom živote,
veľká vo svojej láske a dobrote ...

Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným a známym, ktorí sa prišli dňa 7.2.2018 rozlúčiť s našou mamičkou, 
svokrou, babičkou, prababičkou, praprababičkou Emiliou Valenčíkovou, ktorá nás opustila 
vo veku 94 rokov. Ďakujeme za prejavy sústrasti a pani farárke ThDr. Eve Juríkovej za dôstojnú rozlúčku. 

Dcéra Anna, syn Miroslav s manželkou, vnúčatá, pravnúčatá a praravnúčatá a ostatná rodina.

„Odišiel si tíško ako odchádza deň,
v našich srdciach ostávaspomienka len“
Dňa 3.2.2018 sme si pripomenuli 5.výročie úmrtia nášho otca, starého 
a prastarého otca Štefana Nosku. 

S láskou spomínajú deti s rodinami.

Žil si tak krátko, príliš málo rokov, keď sa zlo vplietlo do Tvojich krokov.
Život Ti rozkvital v najkrajšom puku, keď Ti smrť podala studenú ruku.
Odišiel si tam, kde svet je pre nás neznámy, no v spomienkach zostaneš navždy s nami.
Dňa 9.3.2018 si pripomenieme 20. výročie kedy nás náhle opustil môj manžel, otec, dedo
Dušan Ilušák.

S láskou spomínajú manželka Jaroslava, syn Miloš s rodinou, syn Ján, ako aj ostatná rodina.
 

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

z čeľade Asfarviridae, ktorý je stabilný pri širokom rozsahu 
teplôt a pH a nachádza sa v krvi, tkaninových tekutinách, vnú-
torných orgánoch (najmä v slezine, pečeni, obličkách, mand-
liach, miazgových uzlinách) a vo všetkých sekrétoch a exkré-
toch chorých a uhynutých zvierat, ako aj v bravčovom mäse 
a v jatočných produktoch. Vakcína proti AMO nebola dodnes 
vyvinutá. Človek nie je voči vírusu vnímavý. 
Táto choroba bola prvotne rozšírená v krajinách subsaharskej 
Afriky. V Európe bola potvrdená v Španielsku a Portugalsku v 
60-tych rokoch minulého storočia, jej zavlečenie bolo pravde-
podobne spôsobené kuchynským odpadom z leteckej dopravy 
z afrických štátov. V ostatnom období sa vyskytuje endemicky 
najmä na Sardínii v Taliansku v populácii domácich i divých 
svíň. Jej výskyt bol zaznamenávaný aj v Eurázii (Gruzínsko, 
Arménsko, Azerbajdžan), čo predstavovalo hrozbu aj pre cho-
vateľov v Európe. Ostatný výskyt tejto choroby bol zazname-
naný na Ukrajine (2012), v Rusku (2012), v Bielorusku (2013) 
a v Litve (2014).
 Prameňom nákazy sú infi kované domáce a divo žijúce jedince. 
Vážnym problémom je, že choroba sa okrem priameho kontak-
tu chorého zvieraťa so zdravým môže prenášať aj sprostred-
kovane (napr. infi kovaným krmivom), ale aj vektorom – krv 
cicajúcim hmyzom (kliešte rodu Ornithodorus). Vírus AMO je 
schopný cirkulácie v krvi nakazeného zvieraťa (virémia) až 60 
dní a v surovom bravčovom mäse si zachová infekčnosť až 15 
týždňov, v tepelne neopracovaných výrobkoch z bravčového 
mäsa až 3-6 mesiacov. Inkubačná doba sa pohybuje v rozpätí 
4 (akútna forma) až 15 dní. Pri subakútnej forme klinické prí-
znaky častokrát chýbajú, alebo sú menej výrazné. Zisťuje sa 
zvýšená telová teplota, pokles príjmu krmiva až nechutenstvo, 
potraty (aborty) u gravidných prasníc, prípadne zvýšený úhyn. 
Pri akútnej forme je nápadná skleslosť (apatia), nechutenstvo, 

zvracanie, pokles hmotnosti, zvýšená telová teplota, potraty, 
krvácaniny v podkoží až nápadné fi alové sfarbenie kože (cya-
nóza). Pri chronickej forme sú okrem poklesu hmotnosti po-
zorované nepravidelnosti v telovej teplote, častokrát sú vply-
vom sekundárnej bakteriálnej infekcie zisťované zápaly pľúc, 
kĺbov, osrdcovníka, zmeny na koži. Nápadným pri pitevnom 
obraze je v porovnaní s klasickým morom ošípaných výrazné 
zväčšenie a tmavé sfarbenie sleziny.
Africký mor ošípaných je choroba podliehajúca povinnému 
hláseniu v rámci EÚ, ako aj Svetovej organizácii pre zdravie 
zvierat so sídlom v Paríži (OIE).
V súlade s legislatívou Európskej únie má Slovenská republika 
pripravený a schválený Národný pohotovostný plán pre prípad 
podozrenia a výskytu afrického moru ošípaných v Slovenskej 
republike, na základe ktorého sú spracované a aktualizované 
regionálne pohotovostné plány pre túto chorobu.
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PREDIŠLI NÁS DO VEČNOSTI
ŠKULEC RUDOLF (94)

VALENČÍKOVÁ EMÍLIA (94)
GOLÁNY JAROSLAV (73)

JANUÁR
RUBANINSKÁ ANNA (96), SLÁVIK MILOŠ  (89), SETVÁKOVÁ OĽGA (89), HORNÁČKOVÁ ANNA (87), LOBÍKOVÁ 
EMÍLIA (86), JANOVIC EMIL (83), KRAJČOVIČ VLADIMÍR (80), HERÁKOVÁ VLASTA (75), BERNÁTOVÁ ELENA 
(70), MALEČKA MILAN (65), HARUŠTIAK DUŠAN (65), VALENTA PAVEL (65), SOLOVIC PAVEL (60), KOVÁČ JOZEF 
(55), RÉVAYOVÁ ZLATA (55), REPTOVÁ STANISLAVA (55), JAMBOREK DALIBOR (50), HANZENOVÁ VIERA (50)

FEBRUÁR
MAJTÁSOVÁ EMÍLIA (89), GULÁNOVÁ EMÍLIA (89), HAVLÍKOVÁ MARGITA (87), EVINICOVÁ ANNA (84), 
TRÚSIKOVÁ BOŽENA (83), PAGÁČOVÁ ALŽBETA (83), NAĎOVÁ MÁRIA (75), KRAJČOVICOVÁ VLASTIMILA (70), 
CAUNEROVÁ OĽGA (65), DEDÍK JÁN (60), FILUS JÁN, ING. (60), CHOVANEC ŠTEFAN (60), SLÁVIK RADOSLAV, Ing. 
(55), HUNA JAROSLAV (50), MORAVCOVÁ JANA (50), TOMAŠOVIČOVÁ JANA (50), SLÁVKOVÁ JANA (50) 

Jubilanti  JANUÁR - FEBRUÁR  2018 

Vitaj medzi nami!
HUČKO MARTIN
NARODENÝ  30.1.2018 
RODIČOM JANE VÝCHLOPNOVEJ Z LUBINY A MAREKOVI 
HUČKOVI Z HRAŠNÉHO – HODULOV VRCH

Vitaj teda medzi nami utešené dieťa, 
nech na Teba iba dobré sudby žitia letia.

Nech Ti Pán Boh požehnáva všetky žitia kroky
a buď šťastné v svete krásnom mnohé dlhé roky.

Blahoželanie
V tomto mesiaci sa pekného životného jubilea dožíva i ThDr. Eva Juríková, zborová farárka - seniorka Považského seniorátu. 
V našej obci je už niekoľko desiatok rokov a svojou činnosťou sa nezabudnuteľne vpísala do jej života. Všetka jej práca je 
viditeľná v okolí kostola i fary, málokto asi veril v rekonštrukciu starej fary, rodného domu svetoznámeho botanika a evanje-
lického farára J.Ľ. Holubyho ktorej budova za jej pôsobenia prakticky vstala z popola. Sú to taktiež nehmotné úspechy v jej 
práci pri prežívaní trpkých i veselých chvíľ veriacich. Milá pani farárka, do ďalšieho života Vám želáme iba to najlepšie, 
veľa úspechov vo Vašej činnosti, zdravie a hlavne pochopenie u Vašich blízkych i v mysli veriacich. Nech Vaše kroky vedú tým 
správnym smerom tak ako tomu bolo doteraz.

Pripomíname si nedožitých 80 rokov bratov Jána a Emila Naďa.
Zároveň venujeme spomienku od úmrtia Jána Naďa 34 rokov a Emila Naďa 10 rokov. 

Rodina a blízki priatelia

Za našu drahú mamu, ktorá už nie je medzi nami,
do neba modlitba tichá znie, milovaná bola a v našich srdciach navždy milovaná zostane.

Dňa 19.marca 2018 si pripomíname prvé smutné výročie, čo nás opustila 
naša mama, babička, prababička, sestra a príbuzná Emília Hornáčková.
Kto ste ju poznali a mali radi, venujte jej tichú spomienku.

S láskou a úctou spomínajú dcéry Dana, Milena a Eva s rodinami a celá ostatná rodina
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